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P R O T O K Ó Ł  Nr XXII/13 

z obrad XXII sesji Rady Gminy Lubasz 

odbytej w dniu 22 lutego 2013 roku  

Obradom przewodniczył Pan Wiesław Łyczykowski – Przewodniczący Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 1400 i odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu. 

W sesji wzięli udział radni, sołtysi  i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności.  

Porządek obrad: 

1.Sprawy regulaminowe: 

   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad, 

   b/przedstawienie porządku obrad, 

   c/przyjęcie protokołu z obrad XX sesji Rady Gminy  

2.Analiza i ocena funkcjonowania systemu oświaty w gminie. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

2.1.zamiaru przekształcenia w trybie likwidacji Szkoły Podstawowej w Jędrzejewie w punkt filialny 

    Publicznej Szkoły Podstawowej im. Batalionu Spadochronowego I Armii Wojska Polskiego  

    w Lubaszu. 

2.2.zamiaru przekształcenia w trybie likwidacji Szkoły Podstawowej w Kruczu w punkt filialny 

     Publicznej Szkoły  Podstawowej im. Batalionu Spadochronowego I Armii Wojska Polskiego  

     w Lubaszu. 

2.3.zamiaru przekształcenia w trybie likwidacji Szkoły Podstawowej w Miłkowie  w punkt filialny 

    Publicznej Szkoły w Podstawowej im. Batalionu Spadochronowego I Armii Wojska Polskiego 

    w Lubaszu.  

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

3.1.zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

      na 2013 rok 

3.2.wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2014 środków stanowiących fundusz  

       sołecki 

3.3.zaciągnięcia pożyczki (modernizacja centrum rekreacyjnego nad jeziorem w Lubaszu – II etap 

3.4.zaciągnięcia pożyczki (budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przykanalikami we wsi Goraj na 

      bazie istniejącego uzbrojenia w Lubaszu) 

3.5.zmian w budżecie  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Zakończenie obrad.   
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a) Sesję otworzył Przewodniczący RG, który po powitaniu i sprawdzeniu obecności radnych 

zgodnie  z listą obecności (15 radnych) stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania 

prawomocnych  uchwał. Następnie  na Sekretarza obrad zaproponował kolejnego radnego 

według listy obecności  Pana Marka Zielińskiego, który wyraził zgodę. W przeprowadzonym 

głosowaniu sekretarza obrad wybrano przy jednym głosie wstrzymującym się i 14 - za.  

b) Przewodniczący RG powiedział, że porządek obrad został radnym dostarczony i prosi        

o ewentualne do niego wnioski. Przewodniczący udzielił głosu radnemu  

Ł.Wlekły - P. Przewodniczący, P. Wójcie, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, wniosek 

formalny o usunięcie z porządku obrad uchwał, które uzyskały negatywną opinię komisji. 

Chodzi o uchwałę w sprawie zamiaru przekształcenia w trybie likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Miłkowie, w Jędrzejewie i w Kruczu w punkt filialny Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Batalionu Spadochronowego 1 armii Wojska Polskiego w Lubaszu. Proszę 

o przegłosowanie tego wniosku bez względnej dyskusji, ponieważ ten wniosek padł już na 

komisji i został przegłosowany bezwzględną większością głosów. Dziękuję 

Przewodniczący RG - Dziękuję bardzo. Zatem padł wniosek formalny o zmianę porządku 

obrad. Kto z Państwa radnych jest za tym, aby z dzisiejszego porządku obrad zlikwidować , 

wyrzucić z porządku obrad punkt pierwszy, w punkcie drugim, zamiaru przekształcenia 

Szkoły Podstawowej w Jędrzejewie, przekształcenia Szkoły Podstawowej w Kruczu Punt dwa 

i punkt trzy zamiar przekształcenia Szkoły Podstawowej w Miłkowie 

Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem wniosku P. Ł.Wlekłego proszę o podniesienie ręki 

do góry.  

Głosowanie 

Za - 8, Przeciw - 7  Wstrzymujących się - 0 

Przewodniczący RG - Dziękuję bardzo. Zatem punkt pierwszy z punktu drugiego, drugi              

i trzeci z punktu drugiego nie wchodzi dzisiaj w porządek obrad. A więc przystępujemy do 

porządku wedle już zatwierdzonego porządku i  analiza  i ocena funkcjonowania systemu 

oświaty w Gminie. Proszę Pan Wójt, a przepraszam przyjęcie protokołu z obrad XX sesji 

Rady Gminy.  

c)Na ostatnim, przepraszam na XX sesji Rady Gminy protokolantem był Pan Łukasz Wlekły. 

Proszę Pan Łukasz Wlekły o przeczytanie. 

Ł. Wlekły - wnioskuję o przyjęcie protokołu na następnej sesji.  
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Przewodniczący RG - Dziękuję bardzo , kto z Państwa radnych  jest za przyjęciem wniosku 

Pana Łukasza Wlekłego?  

Głosowanie 

Za - 8, Przeciw - 1, Wstrzymujących się - 6  

Przewodniczący RG - Dziękuję bardzo. Zatem protokół z obrad XX sesji przyjmiemy na 

następnej sesji i przystępujemy do realizacji punktu drugiego. Analiza i ocena 

funkcjonowania systemu oświaty w gminie, proszę Pan Dyrektor Bilski, czy Pan Wójt może? 

Proszę bardzo P. Wójt Gminy Lubasz 

Wójt - Temat jest znany  i wałkowany od kilkunastu miesięcy. W ostatnim czasie tu na tej sali 

dwukrotnie w absolutnej większości tutaj osób będących zatem również dlatego że panowie  

tak zdecydowali dzisiaj radni. Nie widzę potrzeby, żeby rozszerzać, bo szkoda Państwa czasu. 

W związku z tym będziemy w formie skrótowej to przedstawiali. Skutki tej decyzji proszę 

Państwa, muszę wyraźnie powiedzieć, musicie sobie to zapisać Państwo, że tu w sposób 

wyraźny i świadomie działacie na szkodę gminy gdyż do 28 lutego nie podejmiemy decyzji  

w tej sprawie więc wszystko pozostaje po staremu, a w związku z tym cały nadzór                    

i funkcjonowanie oświaty leży w rękach Wójta Gminy i on będzie prowadził jako organ 

prowadzący, zatem wszelkie dyskusje dotyczące jakichkolwiek zmian w tym momencie nie 

mają żadnego sensu . Będziemy o tym rozmawiać za rok czy za dwa, zobaczymy , taka jest 

decyzja, ona wyklucza możliwość podjęcia decyzji w formie uchwały intencyjnej, która miała 

na celu nie to żeby zdecydować dzisiaj, tylko żeby umożliwić zespołowi dyrektorskiemu, 

kadrze nauczycielskiej przygotowanie w ciągu dwóch miesięcy szczegółowych rozstrzygnięć, 

ale jak nie ma na to zgody , no to cóż my demokrację szanujemy , natomiast ja kończąc swoją 

rolę w tym procesie muszę do końca być że tak powiem w szczegółach rzeczywisty i muszę  

w sposób autentyczny oddać  to tak jak obiecałem że zakończę to te wszystkie badania                

i opinii społecznej i zaciągania opinii wśród przeróżnych środowisk ta sesja dzisiejsza kończy 

i w tym momencie ja swoją rolę kończę mówiąc tym, że wszyscy mieszkańcy gminy mieli 

czas i miejsce i wielokrotność możliwości zapoznania się z procesami przygotowanymi,               

z przewidywaniami dotyczącymi oświaty, no i w tym układzie ja odpowiedzialności za 

funkcjonowanie oświaty nie biorę . Więc tak założyliśmy na początku w tych konsultacjach 

że one się odbędą jak najszerzej i trochę tak, trochę na wyrost założyliśmy , próbując 

sprawdzić czy jest to możliwe, że możemy osiągnąć tak wiele celów a nie burząc niczego 

gdyż staliśmy na etapie rozmowy o tym że pewne placówki są do likwidacji, inne będą za 
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chwilę, staliśmy na etapie za dużej ilości zatrudnionych osób i staliśmy w obliczu rosnącej, 

zmniejszającej się subwencji , zwiększającej się corocznie. I staliśmy w obecnej sytuacji         

w informacji która właściwie da nam ostatnia komisja sesja komisja głównie, z której 

mogliśmy już dokonać analizy tego roku ostatniego w którym to działaliśmy zgodnie                       

z uchwałą Rady Gminy w tzw. projekcie oszczędnościowym , bo taka była decyzja Rady 

Gminy rok temu , która to w sposób ewidentny pokazała że oszczędność wyszła nam bokiem 

i dołożyliśmy przeszło 130 000 na tej zabawie oszczędnościowej umniejszając ofertę również 

szkół w stosunku do dzieci czyli wówczas krzyczeliśmy głośno  że nasze dzieci  a tak 

naprawdę na dzieciach zrobiliśmy oszczędności zabierając im możliwość korzystania               

z różnego rodzaju pozalekcyjnych zadań. Więc w takiej ocenie przystąpiliśmy do 

opracowania ostatecznego materiału, który chcieliśmy Państwu przedstawić, no i ten materiał 

przedstawiliśmy jako Rada która pracowała przez ostatnie parę miesięcy bardzo rzetelnie 

muszę powiedzieć i za to chciałbym tu wszystkim dyrektorom bardzo serdecznie 

podziękować bo wkład pracy był niesamowity na tym etapie i efekt tego też był niesamowity. 

Otóż ja będę o tym mówił, dlatego że już tutaj w tym układzie pani Sekretarz nie będzie 

występowała, pan Ryszard zrobi to skrótowo więc ja trochę szerzej . Ustaliliśmy że 

rzeczywiście robimy wszystko żeby nie zamykać jakiejkolwiek placówki, ustaliliśmy 

również, że zrobimy wszystko żeby w tym nowym układzie ochronić jak największą ilość 

nauczycieli, żeby ich nie zwalniać, jak to będzie konieczne to żeby rozłożyć to w czasie , żeby 

w sposób naturalny ten proces przebiegał , założyliśmy że oszczędności z tego tytułu, które 

powstaną w całości przeznaczone będą na oświatę czyli na jej inwestycje  na jej remonty         

i zakupy wyposażenia , no i zależało nam na tym żeby dzieci nie zmieniały miejsca 

dotychczas, w którym się uczyły i żeby właśnie ci nauczyciele którzy ich uczyli, uczyli ich 

dalej . Zatem tak naprawdę zmiana miała dotyczyć absolutnie tylko sposobu zarządzania, 

miało pozostać wszystko do tej pory co było: rady pedagogiczne, rady rodziców itd.                

I z takiego założenia wyszliśmy i taką koncepcję przygotowywaliśmy, która była 

przedstawiona państwu na ostatniej mojej konsultacji na którą prosiłem w podobnym stanie 

jak dzisiaj i oprócz dyrektorów szkół jeszcze szefów Rady Rodziców i przedwczoraj na 

komisji, wspólnej komisji rad gdzie przedstawiliśmy to bardzo szeroko , widać nie uzyskała 

akceptacji Państwa radnych dlatego ja chcę powiedzieć tak, że wszystkie te działania 

oczywiście przygotowane były i one mogą osiągnąć absolutnie zakładane przez nas cele             

i o tym jak to miało być zrobione i jak to przygotowywaliśmy pan Ryszard za moment 
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opowie. Ja tylko chcę powiedzieć o tym że ta uchwała miała był intencją tak, po której dacie 

szansę dyrektorom pracować przez 2 najbliższe miesiące gdy przedstawili szczegółowe już 

rozwiązania stosunków do poszczególnych placówek i po tych dwóch miesiącach byłaby 

dopiero szansa na podjęcie decyzji czy wstrzymujemy działania czy idziemy z nimi dalej taka 

była intencja. Panie Ryszardzie, teraz Pana poproszę, a ja potem to uzupełnię. 

Przewodniczący RG - dziękuję, proszę pana dyrektora o zajęcie głosu 

R. Bilski - Szanowni Państwo , przygotowaliśmy analizę oświaty za rok 2012. Zatem może 

całą analizę rozpocznę od nakreślenia aktualnego (…)działamy. Czyli obecnie Państwo 

doskonale wiecie w naszym systemie oświaty funkcjonują 4 szkoły podstawowe , czyli 

Szkoła Podstawowa w Lubaszu, Szkoła Podstawowa w Miłkowie, Szkoła Podstawowa           

w Jędrzejewie  i w Kruczu. Ponadto mamy gimnazjum w Lubaszu i przedszkole Bajka          

w Lubaszu. Oczywiście przedszkole Bajka w Lubaszu jest jedną placówką która zrzesza             

w sumie w sobie 7 oddziałów zamiejscowych, ale jest to mimo wszystko jedno przedszkole. 

Również  w ramach naszej powiedzmy poniekąd działalności, pod jakimś tam nadzorem jeśli 

chodzi o sferę dotacyjną, sferę subwencyjną, znajduje się grupa uczniów z poziomu 

gimnazjalnego, którzy uczęszczają do Edukacji Lubasz Sp. z o.o.  Przedstawię może po kolei 

poszczególne placówki w takim zarysie  

Publiczna Szkoła Podstawowa w Lubaszu: średnia aktualna liczba uczniów  w roku 

2012/2013 to mamy 236 uczniów . Jeśli chodzi o stan etatowy kadry nauczycielskiej mamy 

22,55 etatu pedagogów. Wiadomo, że (.. ) stażystów 0,8, w przeliczeniu oczywiście na pełne 

etaty, kontraktowych 5,26, mianowanych 8,21, dyplomowanych 8,48, pracowników 

niepedagogicznych mamy 6,48 etatu łącznie w Szkole Podstawowej w Lubaszu. Jeśli chodzi 

o udział Szkoły Podstawowej w Lubaszu w subwencji, którą gmina otrzymuje na 

funkcjonowanie placówek oświatowych, to jest kwota 1 966 206 i 66 groszy , przy wydatkach 

bez dotacji naliczonych to jest 1 728 835 i 35 groszy. Jeżeli teraz porównamy stosunek 

subwencji do wydatków szkoły mamy tutaj na plusie 237 399 zł i 37 gr., czyli tak naprawdę 

jeżeli przedstawimy to w tych kategoriach to szkoła nie wykorzystuje całego udziału               

w subwencji który z racji dzieci ma . Szkoła w roku bieżącym czy w roku 2012 wykorzystała 

również 42 710 zł i 38 gr na dodatkowe projekty, projekty które były realizowane w szkole, 

były to projekty z (…) za które szkoła pozyskała ponad 35.000zł. Środki te  były 

przeznaczone na funkcjonowanie zespołu (...) na zakup różnego rodzaju strojów, pomocy, 

uczestnictwa szkolnego w no innych projektach, no i oczywiście środki na wyprawkę szkolną. 
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Od razu może w tym momencie też jak omawiam Szkołę Podstawową w Lubaszu, wspomnę 

też o dodatku wyrównawczym P. Wójt już wspominał w roku bieżącym, czyli w roku 2013, 

wykorzystaliśmy do końca stycznia dodatek wyrównawczy dla nauczycieli zatrudnionych      

w naszych placówkach, była to kwota 153 tysięcy złotych i jeśli byśmy tą kwotę rozbili na 

poszczególne placówki oświatowe to z tej kwoty 153 tys.zł. dodatek wyrównawczy za rok 

2012 wypłacony nauczycielom Szkoły Podstawowej w Lubaszu to jest 36 858 zł i 87 groszy . 

Należy również tu też zaznaczyć, że dodatek wyrównawczy w naszej gminie otrzymali 

nauczyciele z poziomu stopnia awansu zawodowego nauczycieli mianowanych na nauczycieli 

dyplomowanych . Średnio na etat , jeśli chodzi o nauczyciela mianowanego wypadała to 

kwota brutto 1882 zł, na nauczyciela dyplomowanego 2902 zł i 6 gr., również kwota brutto .  

Kolejna szkoła jest to  Szkoła Podstawowa w Jędrzejewie. Obecnie do Szkoły Podstawowej    

w Jędrzejewie czyli w roku 2012, przepraszam, w Miłkowie w roku 2012/2013 uczęszcza 76 

dzieci, jeśli chodzi o skład kadry pedagogicznej, mamy tutaj 9,29 etatów pedagogów, 0,07 

stażysty, kontraktowych 1,29, mianowanych 1,93, dyplomowanych 6, czyli dyplomowanych 

jest tutaj największy udział i pracowników niepedagogicznych zatrudnionych w Szkole 

Podstawowej w Miłkowie to jest 2,40 etatów, czyli razem mamy 11,69 etatu pracowników 

zatrudnionych w Szkole Podstawowej w Miłkowie  

Jeśli chodzi o udział w subwencji oświatowej, którą szkoła generuje to jest 643 252 zł i 24 

grosze, a wydatki bez dotacji za rok 2012 szkoły stanowi kwotę 782 986 zł i 20 gr. Czyli 

jakbyśmy zestawili teraz bezpośrednio udział w subwencji z wydatkami szkoły  w roku 2012 

mamy tutaj powiedzmy deficyt na poziomie 139 733 zł i 69 gr. Udział w roku 12 z dodatków 

wyrównawczych na nauczycieli zatrudnionych w szkole Podstawowej w Miłkowie to jest 

kwota 20 350 zł i 39 gr.  

Kolejna placówka, placówka nasza, czyli Publiczna Szkoła Podstawowa w Jędrzejewie. Tutaj 

w roku 2012/2013 mamy liczbę uczniów na poziomie 87. Liczba, łączna liczba pedagogów         

i pracowników niepedagogicznych zatrudnionych w tej placówce to jest 11,51 etatu, z tego 

9,39 etatu są to nauczyciele i 2,12 są to pracownicy niepedagogiczni. Jeśli chodzi o strukturę 

wykształcenia nauczycieli to mamy 0,62 etatu stażysty, kontraktowego 2,33, mianowanego 

2,44, no i dyplomowanego 4 etaty. Jak spojrzymy na wcześniejsze szkoły i również na szkołę 

w Jędrzejewie, widzimy, że największy udział w strukturze zatrudnienia mają nauczyciele 

praktycznie posiadający najwyższy stopień awansu zawodowego czyli nauczyciele 

dyplomowani. Jeśli chodzi o udział szkoły w subwencji to jest kwota 721 952 zł i 41 gr., przy 
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wydatkach za rok 2012 na poziomie 652 893,07. czyli jak zestawimy udział w subwencji 

oświatowej do wydatków szkoły za rok 12 mamy tutaj plus 69 059 zł i 34 gr. Dodatek 

wyrównawczy za rok 2012 wypłacony pedagogom zatrudnionym w Szkole w Jędrzejewie 

stanowi kwotę 19 977 zł i 16 gr.  

I kolejna szkoła, już ostatnia szkoła, nasza szkoła podstawowa, to jest Publiczna Szkoła 

Podstawowa w Kruczu. Obecnie w roku 2012/2013 mamy 58 uczniów w Szkole w Kruczu, 

przy stanie kadrowym pedagogów to jest 7,69   etatu, pracownicy niepedagogiczni 1,25 etatu. 

Łączna liczba pracowników w szkole w Kruczu to jest 8,54 etaty. I tutaj podobnie jeśli chodzi 

o strukturę wykształcenia pedagogów, mamy tak samo, stażysta 0,33 etatu, kontraktowy 2,48, 

mianowany 2,02, dyplomowany 2,86 etatu. Udział szkoły, czy środki które szkoła generuje w 

przeliczeniu oczywiście na liczbę uczniów subwencji oświatowej za rok 2012 to jest kwota 

391 546 zł i 04 gr, a wydatki bez dotacji za rok 2012 stanowią kwotę 576  732 zł i 40 gr. 

Zatem zestawienie na razie tej subwencji, czy udziału w subwencji do wydatków szkoły        

w roku 2012 daje nam kwotę, czy deficyt  185 tys186zł 6gr   …. 

Dodatek wyrównawczy naliczony za rok 2012 stanowi tutaj kwotę 10 675 zł i 93 gr 

Kolejna placówka to druga nasza, kolejna placówka, druga jeśli chodzi o wielkość czy 

pierwsza czyli Gimnazjum w Lubaszu, gdzie w roku 2012/2013 mamy łącznie 267 uczniów, 

przy składzie kadry pedagogicznej 24,74 etatu i pracownikach niepedagogicznych to jest 7,38 

etatów . Struktura mamy awansu zawodowego okazuje się ,że w Gimnazjum nie ma 

nauczycieli stażystów, jest 3,10 stopnia awansu zawodowego nauczyciela kontraktowego, 

6,86 etatu mianowanego nauczyciela i 14,78 etatu nauczyciela dyplomowanego. Czyli udział 

nauczycieli dyplomowanych w strukturze kadry pedagogicznej w Gimnazjum jest tutaj 

przeważający. Jeśli chodzi o udział, czy o generowane subwencję na uczniów naszego 

gimnazjum to jest kwota w roku 2012 - 2 179 741 i 49 groszy ,  a wydatki bez dotacji to jest 

kwota 2 034 400, 19 gr, zatem stosunek wygenerowanej subwencji do wydatków szkolnych to 

jest plus  145 341 i 30 groszy. Dodatek wyrównawczy za rok 2012 dla pedagogów 

zatrudnionych w Gimnazjum w  Lubaszu to jest kwota 51 711 zł i 73 gr.  

Przechodzimy do przedszkola Bajka. Przedszkole Bajka tak jak mówiłem to jedna placówka  

z oddziałami zamiejscowymi zlokalizowanymi w poszczególnych miejscowościach.               

W przedszkolu naszym liczba dzieci się troszeczkę zmienia ….267 uczniów. W tej chwili 

liczba ta nieco jest większa. Jeśli chodzi o stan kadry pedagogicznej, w przedszkolu mamy 

łącznie 15,31 etatu pedagogów i 11,18 etatu kadry niepedagogicznej, czyli wszystkie pomoce, 
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kucharki, woźne itd. Łącznie mamy w całej strukturze przedszkola zatrudnionych 26,49 etatu 

całej kadry zatrudnionej w przedszkolu 

Państwo również doskonale wiecie, przedszkole ma bardzo duży udział w subwencji 

oświatowej, dostaje, czy gmina dostaje subwencję oświatową na dzieci, które uczęszczają do 

przedszkola tylko dzieci które są chore czyli chore i zostały zakwalifikowane do 

poszczególnych wad  dzieci z orzeczeniami o niepełnosprawności, na te dzieci gmina 

otrzymuje jakąś tam subwencję i w roku 2012 była to łączna kwota 95 684 zł i 38 gr. Taka 

była subwencja na dzieci niepełnosprawne uczęszczające do naszego przedszkola przy planie 

finansowym za rok 2012 - 1 484 668 a wydatki na przedszkole w roku 2012 to było 1 470 274 

i 28 gr.  Dodatek wyrównawczy dla nauczycieli czy pedagogów zatrudnionych w przedszkolu 

za rok 2012 stanowi 17 351 zł i 61 gr.  

Kolejne nierozłącznym tematem związanym  z naszymi szkołami to są oczywiście dowozy 

naszych dzieci do szkół, wiadomo że w całej naszej gminie funkcjonują dowozy, które w 

jakiś sposób Gminny zespół nadzoruje. Wiemy doskonale, że dowozy świadczymy, dzieci do 

naszych szkół przy pomocy trzech autobusów, gdzie jeden to jest autobus Gimbus, który 

stanowi własność gminy , 2 pozostałe są to autobusy przewoźnika, czyli firmy BINEK pana 

Gieremka z Czarnkowa. Na podstawie stosownych umów, które są wynikiem postępowania 

przetargowego  prowadzonego w czerwcu ubiegłego roku świadczymy te usługi. Oczywiście 

oprócz dowozów naszych dzieci do szkół na terenie Lubasza, dowozimy również  dzieci, 

piętnaścioro naszych dzieci do Zespołu Szkół Specjalnych w Gębicach. Tutaj również jest ta 

usługa świadczona przy pomocy busa, który został wybrany  w drodze  postępowania już nie 

przetargowego, wyboru  najkorzystniejszej oferty, no i to też generuje niemałe koszty w ciągu 

roku. Plan finansowy na dowozy szkolne na rok 2012 stanowi 305 190 zł a łączny koszt 

związany  z zabezpieczeniem dowozów za rok 12 to była kwota 303 842 zł i 30 gr.  

Przy czym tak jak już wspominałem omawiając zakres dowozów, tu mamy taką strukturę 

dowozów, że największą ilość  kilometrów dziennie pokonuje autobus nasz,  autobus gminny 

czyli Gimbus, ażeby koszty były jak najmniejsze. 

Gminny Zespół Obsługi Szkół i Przedszkoli w Lubaszu czyli  kolejny element związany            

z obsługą, czyli z obsługą przede wszystkim kadrowo-finansową wszystkich szkół, placówek 

oświatowych na naszym terenie zlokalizowanych . Tutaj w składzie Gminnego Zespołu jest 

łącznie 8 etatów, czyli dyrektor, główny księgowy, stanowisko do spraw księgowości, 
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stanowisko ds. kadrowo-płacowych, rozliczeń stypendiów, stanowisko ds. gospodarczych no i 

oczywiście kierowca autobusów, który jeździ tym naszym Gimbusem 

Plan finansowy na rok, Gminnego Zespołu na rok 2012 stanowi 614 425 zł, z czego środki na 

stypendia, jednorazowy dodatek, czyli środki otrzymane w formie dotacji stanowiły  165 476 

zł. Plan finansowy, wydatki planowane w roku 2012 w Gminnym Zespole to kwota  

566.154,44zł  przy czym po zdjęciu kwot wynikających z dotacji na właśnie stypendia            

i odprawki szkolne i jednorazowy zasiłek losowy która to kwota stanowiła 119 951,71, 

wydatki na funkcjonowanie Gminnego Zespołu  jest to kwota 446 202 zł i 73 gr. w roku 2012. 

Kolejny temat który związany jest z funkcjonowaniem naszej oświaty gminnej to jest 

oczywiście dotacja, którą zmuszeni jesteśmy na mocy zapisów ustawy o systemie oświaty  

przekazywać do niepublicznego Przedszkola w Czarnkowie na dzieci zamieszkałe na naszym 

terenie. Ta liczba dzieci średnio-miesięczna się zmieniała. Pamiętacie Państwo, na początku 

było ośmioro dzieci, potem dziewięcioro, dwanaścioro, a w chwili obecnej ich mamy 

piętnastu. I teraz w roku 2012 łącznie na te wszystkie dzieci, które zostały wykazane przez 

Gminę Miasta Czarnków z naszego terenu a uczęszczające do niepublicznego Przedszkola, 

przekazaliśmy kwotę 71 182 zł i 24 gr, czyli całkiem spore pieniądze, które musiały po prostu 

w ślad za tymi dziećmi pójść. Jeśli chodzi o sposób wyliczenia tych środków, czy naliczenia, 

Państwo orientujecie doskonale, ale  jeszcze przypomnę, zasada czy sposób wyliczeniowy 

wygląda w ten sposób, że Miasto gmina Czarnków przedstawia nam koszt utrzymania 

jednego dziecka w swoim przedszkolu, z tego naliczone jest 75%, i w takiej wysokości gmina 

zobowiązana, bo taką w tym przypadku gminą jesteśmy, przekazuje tą dotację do Miasta 

Gminy Czarnków, a oni z kolei do tego Niepublicznego przedszkola w Czarnkowie. 

Kolejny element jest oczywiści dotacja dla Niepublicznego gimnazjum zlokalizowanego przy 

Edukacji Lubasz Sp. z o.o. Tutaj liczba uczniów na poziomie gimnazjalnym, na które 

przekazujemy dotacje się zmieniała, średnio to było 102 uczniów. Udział w subwencji 

oświatowej , oczywiście otrzymuje gmina subwencję, była to kwota 813 134 zł i 78 zł                    

a w związku z tym faktem, że liczba tych uczniów się zmienia, bo wiadomo rok subwencji 

otrzymujemy na rok kalendarzowy, a rok szkolny kończy się 31 sierpnia zatem do tego          

31 sierpnia w Edukacji była mniejsza niż liczba uczniów w chwili obecnej jest nieco większa       

i łączny wydatek za rok 2012 to jest kwota 718 120 zł i 65 gr., czyli jakby bilansując 

subwencję, którą wygenerowaliśmy uczniowie i wydatek jaki gmina poniosła, jest tutaj kwota 

na plus czyli 95 014 zł i 13 gr.  
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To zestawienie, jakbyśmy zrobili globalne zestawienie tych wydatków o których tu 

powiedziałem w poszczególnych placówkach, wygląda to w ten sposób, że łączny wydatek 

na, w zestawieniu oczywiście  wszystkich szkół podstawowych, gimnazjum, Przedszkola 

Bajka , dowozów, dotacji do edukacji, dotacji do niepublicznego Przedszkola w roku 2012 

był to wydatek rzędu 8 785 423 zł i 41 gr. Przy subwencji 6 811 518 zł . 

Tutaj przy tej okazji, przy analizie oświaty konieczne jest wspomnieć o wynikach jakie nasze 

szkoły uzyskały, szkoły podstawowe w sprawdzianie  klas  szóstych, który w roku 2012  

został, odbywał się na terenie całego kraju i  również na terenie naszej gminy. I  może 

przytoczę jak ten wynik sprawdzianu klas szóstych przedstawiał się w poszczególnych 

naszych placówkach.                                

Pierwsza na liście jest szkoła w Miłkowie i średnia szkoły to jest 22,44 punkty, gdzie średnia 

powiatu to jest 21,43, średnia województwa 21,98, a średnia okręgu 22. Czyli tutaj jeśli 

chodzi o szkołę w Miłkowie jest to średnia wyższa od średniej nawet okręgu, bardzo dobra 

tutaj średnia szkoły. Szkoła w Lubaszu w roku 12 podobny wynik, czyli 22,43 punkty, czyli 

również powyżej średniej powiatu, średniej województwa i również powyżej średniej okręgu. 

Szkoła w Kruczu, średnia szkoły 18,67 czyli nieco mniej, czyli niżej od średniej gminy, 

średniej powiatu, województwa no i również i okręgu. I szkoła w Jędrzejewie, czyli średnia 

szkoły za rok 2012 to jest 20,89, przy średniej gminy już mamy 21,85, powiatu 21,43, czyli 

średnia szkoły w Jędrzejewie nieco niżej od średniej gminy powiatu i województwa. 

Również w roku 12 jak corocznie został przeprowadzony egzamin gimnazjalny w naszym 

Gimnazjum. 

I tutaj egzamin gimnazjalny dzieli się na trzy części, część humanistyczna, część 

matematyczno-przyrodnicza i oczywiście języki obce. Jeśli chodzi o część humanistyczną jest  

polski wynik szkoły, bo tutaj może jeszcze celem sprostowania bo tutaj państwo widzicie          

z boku jest  wynik gminny i ten wynik gminny jest zdecydowanie niższy od wyniku szkoły, 

co wynika z faktu, ze na naszym terenie funkcjonują dwa gimnazja. W tym momencie będę 

mówił o naszym Gimnazjum czyli tutaj gimnazjum w Lubaszu. Część język polski wynik 

szkoły to jest 64,58, gdzie wynik powiatu jest 59 z hakiem, województwa 62 i okręgu 63, 

czyli w języku polskim tutaj jesteśmy powyżej okręgu. Historia i WOS, średnia szkoły 59,36, 

gdzie średnia powiatu 56,26, jesteśmy wyżej, średnia województwa nieco wyżej, no i wynik 

okręgu również nieco wyżej ale bardzo niedużo. Część matematyczno-przyrodnicza. 

Matematyka, średnia szkoły 44,81, gdzie wynik powiatu 43,12, czyli jesteśmy powyżej 
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powiatu, ale już wynik województwa 46,25, wynik okręgu 45,91, czyli również powyżej. W 

zakresie przedmiotów przyrodniczych średnia szkoły 49,85, czyli jesteśmy tutaj powyżej 

powiatu, powiat ma 45,86, województwo 48,98, również powyżej, no i również powyżej 

wyniku okręgu. Jeśli chodzi o języki, mamy  język niemiecki poziom podstawowy, czyli w 

zakresie podstawowym, średnia szkoły to jest 53,78, wynik powiatu 56, czyli już nieco wyżej, 

województwo 55, również wyżej, i okręgu 56, również wyżej. Język niemiecki poziom 

rozszerzony, tu jest tak średnio 29,83, aczkolwiek wynik powiatu też jest 29,69 czyli też 

poniżej gminy i wynik województwa 29,84 czyli porównywalny z naszym wynikiem naszej 

szkoły, wynik okręgu jest już 30,99, nieco wyższy. 

Język angielski w stopniu podstawowym, średnia szkoły 59,21, średnia powiatu 55 czyli 

poniżej, średnia województwa 62 czyli jesteśmy tutaj poniżej średniej województwa, i średnia 

okręgu 62, również jesteśmy poniżej średniej okręgu. No i język angielski poziom 

rozszerzony, tu jesteśmy, szkoła jest w bardzo dobrej sytuacji, średnia szkoły to jest 83,43, 

czyli wysoko, widzimy z boku wynik powiatu 43,06, województwa 45,52, no i okręgu 45,93 

czyli w języku angielskim w zakresie czy w poziomie rozszerzonym jesteśmy szkołą, nasza 

szkoła uzyskała bardzo wysoki wynik. 

Drodzy Państwo (...)  może jeszcze krótko wspomnę na temat dodatku wyrównawczego,             

o którym już mówiłem wcześniej przy poszczególnych placówkach od roku 10 ustawodawca 

wprowadził zapis, który to zmusił nas do  corocznego naliczania dodatku wyrównawczego dla 

pedagogów, którzy w ciągu roku wcześniejszego, czyli tutaj w naszym wypadku w roku 12 

nie osiągali minimalnej średniej wskazanej w karcie nauczyciela. Z tego zapisu wynika, 

powyższe wezwanie: Gmina musi do końca stycznia roku następnego naliczyć ten dodatek 

czyli tą równicę między kwotą jaką zarobili nasi pedagodzy w ciągu roku,  a kwotą należną 

czyli tą kwotą minimalną i tą różnicę do końca stycznia zapłacić . Do pierwszej połowy 

lutego musimy te sprawozdanie, które z  tego dodatku wyrównawczego sporządzimy, musimy  

przekazać do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Może powiem globalnie jak to wyglądało  w 

skali naszej gminy jako całość. Jeśli chodzi o stopień nauczyciela stażysty, powiedzmy, że 

stażyści w ciągu roku zarobili powyżej minimalnej 4.698 zł  …. Nauczyciele kontraktowi w 

roku 2012 zarobili 3.907 zł powyżej tej kwoty minimalnej, dlatego w tych dwóch 

przypadkach nie było dopłat wyrównawczych. Jeśli chodzi już o grupę nauczycieli 

mianowanych, nauczyciele mianowani zarobili za mało 50 837 zł i 40 gr. Nauczyciele 

dyplomowani zarobili za mało 102.088,29 zł. Zbilansowanie tych dwóch pozycji, czyli 
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nauczycieli mianowanych i dyplomowanych daje nam kwotę, o której już P. Wójt wspominał 

153 tys  zł w  ciągu roku. Ta kwota zostaje podzielona, czy została podzielona na pełne etaty 

nauczycielskie w poszczególnych grupach awansu  i do końca stycznia przekazana.  I teraz do 

grupy nauczycieli mianowanych średnia roczna struktura tutaj, czy liczba etatów to 27 etatów, 

czyli powiedzmy nauczyciel mianowany otrzymał 1882 zł brutto tego dodatku 

wyrównawczego. Jeśli chodzi o nauczycieli dyplomowanych, tutaj w tej grupie nauczycieli 

mamy średniorocznie naszą strukturę na poziomie 45 etatów i tutaj kwota była 2902 zł brutto 

do przekazania, która ta kwota również została oczywiście przekazana do końca stycznia tego 

roku. W materiale który Państwo otrzymaliśmy, otrzymaliście również robiliśmy różnego 

rodzaju symulacje urodzeń czyli symulację demograficzną i może na chwileczkę do tego  

pozwolę sobie  wrócić. Jeśli chodzi o Szkołę Podstawową w Lubaszu. W chwili obecnej 

pierwsza klasa to jest rok 2005, czyli 2005 urodzeń, jest to klasa pierwsza, widzimy dalej w 

2006 roku liczba dzieci nam nieco spadnie, czyli mamy 46 - trzech w zakresie urodzeń, w 

2007 roku mamy 45, w 2008 – 63, 2009 – 53, 2010 – 44, w 2011 - 52. 

Jeśli chodzi o obręb Szkoły w Miłkowie , oczywiście tutaj mamy wszystkie miejscowości, 

które wchodzą w zakres tego okręgu. Mamy w roku bieżącym  - w klasie pierwszej -11 

urodzeń w 2006 - 12 urodzeń ; 7 - 20 urodzeń; 8 - już 21; 9 - 20;  10 - 20 i 11 - 15 urodzeń. 

Zamieszkałych w Jędrzejewie w roku 2005 urodziło się 14 dzieci; w  roku 6 - 20; w roku 7 - 

18; w roku 8 - 13; w roku 9 - 15; w roku 10 - 14; i w roku 11 - jest tutaj 24 urodzeń  

I oczywiście ostatnia Szkoła w Kruczu  w 2005 mamy 12 urodzeń; 6 - 10 urodzeń; 7  - 8 

urodzeń; 9 - 10; 10 - 9 urodzeń;  11-11 i 12 10 urodzeń  

W kolejnej tabeli zamieściliśmy Państwu  zestawienie, które nie będę szczegółowo omawiał, 

wiemy ze zgodnie z założeniem Ministra Edukacji Narodowej w roku 2014 do klas 

pierwszych przybędą nam sześciolatki  i macie Państwo zestawienie łącznej ilości uczniów, 

która w poszczególnych latach powinna być w naszych szkołach. I w roku 20013/2014 czyli 

od września br. to jest 736 uczniów; 2014/2015 -840 ;   2015/2016 - 848; 2016/2017 - 870; 

2017/2020 - 865 uczniów w naszych szkołach. Nie liczymy tutaj oczywiście  szkoły 

niepublicznej - wiadomo do tej szkoły chodzą uczniowie  z różnych terenów, niekoniecznie 

urodzeni na naszym terenie. Skłania fakt, że …......również Państwo doskonale wiecie, że  

subwencja oświatowa  jest naliczana, że idzie za uczniem. Im więcej mamy uczniów mówiąc 

najprościej, najbardziej banalnie  tym więcej mamy pieniędzy, czy  środków finansowych 

otrzymujemy. Nieco, mały wpływ, w postaci wskaźnika  ma tu struktura zatrudnienia  
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nauczycieli w szkołach. Jest to wskaźnik indywidualny naliczany dla poszczególnej gminy ale 

przede wszystkim liczba uczniów.  

Teraz uwzględniając ta strukturę demograficzną i wydatki, które gmina ponosi na oświatę       

i przy jednoczesnej subwencji i planowanej subwencji w Zespole doradczo konsultacyjnym, 

który został przez P. Wójta powołany rozpoczęliśmy pracę, której celem poszukanie czy 

znalezienie rozwiązań, które w jakiś sposób tam mogłyby nieco umniejszyć wydatki na 

oświatę, a środki które by z tych wydatków zostały po prostu przeznaczyć na doposażenie, 

remonty i inne cele do naszych placówek. (...) W naszym Zespole pojawiły się trzy 

propozycje, pierwsza z propozycji -  muszę jeszcze przypomnieć bo mówiłem już raz na 

komisji - pierwsza propozycja to było prowadzenie szkół przez jednostkę, spółkę gminy, 

która musiałaby powstać. Spółka czy podobnie jak działa to  u sąsiada, czyli Edukacji Lubasz, 

czyli spółkę, która prowadziłaby wszystkie zagadnienia oświatowe na terenie naszej gminy.  

Czyli wszystkie szkoły podstawowe łącznie z gimnazjum i również przedszkole. Oczywiście 

gmina gdyby taka spółka powstała przekazywałaby do tej spółki dotacje na faktyczna liczbę 

uczniów czyli tyle ile uczniów, środków weszło by do gminy tyle środków przekazywane by 

było do tej spółki. Różnica byłaby taka, że - oczywiście byłaby jeszcze kwestia 

przekazywania majątku do spółki. Można by to zrobić w  różnej formie, w formie umowy , na 

różnych warunkach a pedagodzy w takiej spółce zatrudnieni są najczęściej nie już na 

podstawie Karty Nauczyciela ale w oparciu o inne przepisy - zatem to wygląda mniej 

korzystnie dla pedagogów. (...) etapie została nas Zespole Doradczym od razu odrzucona, 

gdyż tutaj stwierdziliśmy, że jest to zbyt radykalna zmiana  i pewno budziłaby tam jakieś 

niezadowolenie społeczne. Kolejna propozycja która powstała to propozycja polegająca na 

tym, aby na, przy naszych szkołach podstawowych czyli w Miłkowie, Kruczu, i Jędrzejewie 

utworzyć zespoły przedszkolno - szkolne i  również w Lubaszu. Jakby to  miało wyglądać. 

Mielibyśmy cztery zespoły szkolno - przedszkolne i gimnazjum jako niezależna placówka. 

Tylko aby coś takiego przeprowadzić w pierwszej kolejności zlikwidować nasze  przedszkole, 

następnie utworzyć przedszkola na wsiach i kolejnym etapem byłoby połączenie tych 

przedszkoli w zespoły. Oczywiście wyłonić nowych dyrektorów w  poszczególnych zespołów 

w konkursach. I zabieg  jest tu dość  karkołomny (...) a uzysk z tego byłby jak mówiłem , tak 

naprawdę w postaci jednego etatu w postaci dyrektora przedszkola, który rozstałby się z pracą 

na rzecz dyrektorów zespołów szkolno - przedszkolnych. W związku z powyższym większa 

uwagę skupiliśmy na trzeciej propozycji, która została Państwu przedstawiona - wcześniej na 
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utworzeniu  zespołu szkolno - przedszkolnego, czyli tutaj zabieg miał polegać na tym, że 

szkołę, Publiczną Szkołę w Jędrzejewie, Miłkowie i Kruczu przekształcamy w trybie 

likwidacji - coś takiego jest wymagane prawem - w punkty filialne Szkoły Podstawowej              

w Lubaszu. Gimnazjum pozostaje niezależne - niezależna również  pozostaje obsługa. 

Następnie Przedszkole w Lubaszu połączone zostałoby  z Szkołą w Lubaszu w zespół szkolno 

- przedszkolny. Ta struktura została Państwu przedstawiona , mieliśmy tutaj   w strukturze , 

wiadomo, że... człowiek który by tą strukturą zarządzał - dyrektor zespołu szkolno 

przedszkolnego miałby jedna zasadniczą tutaj, do jego kompetencji należałoby wypełnianie 

wszystkich zobowiązań, które wynikają z stosunku pracy, z Karty Nauczyciela względem 

wszystkich zatrudnionych pracowników poszczególnych punktach i placówkach 

wchodzących  skład zespołu. Dalej planowaliśmy tutaj z-cę ds. szkoły podstawowej ,  z-cę ds. 

przedszkola no i oczywiście w punktach filialnych miały być utworzone stanowiska 

kierowników tychże punktów. Jak już rozmawialiśmy wcześniej kwestia kompetencji 

poszczególnych tutaj poszczególnych członków w tej kadrze zarządzającej zespołu czy 

dyrektora, zastępców czy kierowników byłoby kwestią ustalenia w pierwszym statucie,            

a pierwszy statut takiego zespołu byłby przez Państwa głosowany czy podejmowany na 

posiedzeniu Rady Gminy, gdyż to należy do kompetencji Rady. Kolejne oczywiście byłyby 

już ustalane wewnątrz zespołu szkolno - przedszkolnego.  Szacujemy, że  pozwoliłoby to 

zaoszczędzić cztery etaty pedagogiczne czyli kwotę w granicach 390 tys zł. Zakładaliśmy, że 

- również planowaliśmy może kwotę w granicach 170 tys na odprawę i założyliśmy kwotę 

powyżej  10 tys zł na  koszty przekształcenia szkół podstawowych w punkty filialne                 

i utworzenie zespołu szkolno - przedszkolnego tak aby to się wszystko tu generowało. Jaki 

byłby model, czy jakie byłyby zalety tego modelu. Przede wszystkim celem, cel był taki aby 

w jakiś sposób usprawnić  system dobrego zarządzania kadrami, ale przede wszystkim 

wykorzystania nauczycieli - bardziej może mobilne (wyświechtane słowa)  ale lepsze 

wykorzystanie nauczycieli czyli w przypadkach tak jak mówiliśmy, gdy nauczyciele chorują - 

nauczyciel pracujący w zespole dostaje godziny doraźnych zastępstw, czy godziny 

ponadwymiarowe, realizuje te zajęcia nie ma potrzeby zawierania kolejnych umów, 

zatrudnienia kolejnych osób. Byłoby to tutaj o wiele  bardziej łatwiejsze i bardziej takie 

mobilne, sprawniejsze.  

Przewodniczący RG - Dziękuję bardzo, kto z Państwa chciałby zabrać głos w sprawie analizy 

oświatowej. Proszę Pan 
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Wójt - Dziękuję Panie Przewodniczący. W tym momencie prosiłbym o 15 minut przerwy. 

Wszystkich tych, którzy głosowali za utrzymaniem zapraszam do siebie do biura, tak. 

− Dziękuję bardzo, ogłaszam przerwę 15 minut. 

PRZERWA 14.50 – 15.05  

Przewodniczący RG - Zapraszam na salę sesyjną . Witam po przerwie, rozpoczynamy dalszy 

ciąg obrad . Przed przerwą o głos prosił mnie Pan Wójt, proszę o zabranie głosu  

Wójt - Mam nadzieję, że wszyscy są na sali, że są zainteresowani dalszym ciągiem , drogie 

Panie, szanowni Panowie, otóż bym prosił o konsultacje grupę,  która -po to żeby grupowo 

podjąć stanowisko,co w tej sytuacji ogólnej (...) gdyż zdajemy sobie sprawę, że jest to 

strategiczny moment dla gminy. Uzgodniliśmy że mamy kolejne elementy możliwości 

prawnej dalszej prowadzenia tej dyskusji bez względu na to czy w tej grupie która głosowała 

za odrzuceniem się to podoba czy nie, moglibyśmy to zrobić w takiej formule w jakiej zrobili 

Panowie poprzednio , czyli byśmy ogłosili za moment prośbę o odbycie sesji nadzwyczajnej, 

moglibyśmy ją odbyć za dwie godziny, jutro lub pojutrze(...)Ale uznaliśmy że nie ten poziom 

i nie ten czas , zatem nie będziemy tutaj w ten sposób Was wszystkich męczyli dodatkową 

matematyką, uważamy, że temat jest zamknięty w tym momencie, że cała władza w kwestii 

oświatowej wraca w ręce Wójta Gminy, on tą procedurę będzie prowadził przez najbliższe 

lata i w tym momencie chciałbym powiedzieć z całym szacunkiem dla sołtysów, dla 

dyrektorów, dla wszystkich osób zaproszonych , dziękuję za pomoc w tej dyskusji, było wiele 

kontrowersji, było wiele momentów gdzie po tych dyskusjach siadaliśmy do stołu                     

i osiągaliśmy konsensus, żeśmy się dogadywali i to było fajne w tym wszystkim  i w wyniku 

tego wypracowano bardzo fajną formułę. Jestem przekonany że po długim czasie do tego 

będziemy wracać , ale w związku z tym ze nie mam takiej woli politycznej dzisiaj, bo to jest 

zasada co tu jeszcze Państwu spierniczyć, co tu jeszcze, więc proszę gratuluję Panom , a my 

tego tematu nie dotykamy dalej i pracujemy w sprawach pozostałych 

Dziękuję jeszcze raz wszystkim dyrektorom, tradycyjnie zespół pracuje dalej  

Zgodnie z naszą umową w następnym tygodniu jest kolejne posiedzenie. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący RG - Dziękujemy bardzo. Kwestia analizy i oceny funkcjonowania systemu 

oświaty , czy jeszcze ktoś z Państwa na sali czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chciałby 

zabrać głos. Nie widzę. Przystępujemy do następnego punktu . 

Ad 3.Punkt trzeci podjęcie uchwał w sprawie zmiany gminnego programu profilaktyki 

rozwiązywania problemów alkoholowych na 2013 rok. Proszę Panią  
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Sekretarz UG - Szanowni Państwo większość z nas przyzwyczajonych już jest do tego że po 

miesiącu styczniu na pierwszej sesji proponujemy dokonanie zmian w gminnym programie 

profilaktyki dlatego że do końca stycznia wpływają deklaracje podmiotów, które korzystają z 

zezwolenia na sprzedaż alkoholu. Po tych deklaracjach, konkretnie od sumy sprzedaży w roku 

poprzednim zależy wymiar opłat na rok następny. W naszym przypadku rok 2013, 

Chciałabym poinformować Państwa, że po analizie wszystkich deklaracji , które wpłynęły , 

no mamy 4tys zł więcej w stosunku do tego co zaplanowaliśmy w miesiącu listopadzie , 

kwota którą chcemy uzyskać na rzecz funduszu profilaktyki to jest kwota 104 tys zł , a zatem 

wcześniej planowaliśmy 100 tys. Zł. Chcę też Państwa poinformować, że mimo iż kwota jest 

wyższa to liczba podmiotów które prowadzą sprzedaż napojów alkoholowych zmalała, 

dlatego ze trzem podmiotom w skutek tego iż nie złożyli swoich deklaracji zostały wygaszone 

decyzje . Kwotę 4 tys, zł, komisja rozwiązywania problemów alkoholowych proponuje 

przeznaczyć na takie zadanie które jest finansowane z funduszu a mianowicie realizacja 

programów edukacyjno profilaktycznych w szkołach i prowadzenie pozalekcyjnych zajęć 

sportowych i na ten cel planujemy w funduszu profilaktyki i po zmianach kwoty 39 100 zł . 

Pozostałe kwoty pozostają bez zmian tak jak było w uchwale z listopada z 2012 roku , ja 

chciałabym jeszcze tylko poinformować , że kolejna zmiana jaką będziemy zmuszeni 

wprowadzić w funduszu profilaktyki to będzie zmiana dotycząca współfinansowania Izby 

Wytrzeźwień w Pile , ale czekamy tutaj na informacje o wysokości tego współfinansowania , 

które jak przypomnę jest uzależnione od liczby klientów , które do tej izby wytrzeźwień 

trafiły w roku poprzednim . uchwała brzmi w sposób następujący : 

Uchwała Rady Gminy Lubasz z dnia 22 lutego 2013 roku w sprawie zmiany Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok 

Na podstawie stosownych przepisów o samorządzie gminnym oraz o wychowaniu                        
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje: 

§ 1. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na  

2013 rok otrzymuje brzmienie określone w załączniku do niniejszej uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz. 

§ 3. Traci moc uchwała NR XVIII/199/12 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 12 listopada 2012 r. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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Jeżeli byście Państwo chcieli wiedzieć, ja nie będę odczytywała długiego załącznika ale 
poszczególne kwoty na zadania przedstawię.  

1) Punkt Konsultacyjny prowadzony  przez psychologa – 14.400,- 

2) finansowanie i prowadzenie zajęć w świetlicach opiekuńczo – wychowawczych, dla 
dzieci z rodzin z problemem alkoholowym – 5.000,- 

3) dofinansowanie obozów, kolonii i warsztatów - 5.000,- jest to zadanie realizowane 
przez GOPS  

4) i to o czym wspomniałam  -  39.100,- 

5) organizowanie lokalnych imprez profilaktycznych, promujących zdrowy styl życia 
wolny od nałogów – 10.000,- 

6) finansowanie dożywiana dzieci – 20.000,- również zadanie realizowane przez GOPS  

7) finansowanie działalności kluba AA – 3.000,- 

8) finansowanie pełnomocnika zadań Programu – 5.000,- 

9) oraz działalność komisji kwota 2.500,-   
Przewodniczący RG - Dziękujemy bardzo. Kto z Państwa Radnych chciałby w tej sprawie 

zabrać głos. Nie widzę, przystępuję do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem uchwały , treść przedstawiona przez Panią sekretarz proszę o podniesienie ręki do 

góry 

Głosowanie  

jednogłośnie 

Dziękuję bardzo, stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie sakramentalne. 

Do punktu następnego przystępujemy, poproszę również Panią Sekretarz o przedstawienie, 

przepraszam Panią Skarbnik o przedstawienie następnej uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na wyodrębnienie w budżecie gminy, na rok 2014 środków na fundusz sołecki 

 

Skarbnik - Proszę Państwa, zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim, rada gminy rozstrzyga     

w terminie do końca marca o tym czy na swoim terenie tworzy fundusz sołecki na rok już 

następny , a więc mówimy o funduszu który będzie utworzony w 2014 roku, oczywiście o ile 

Państwo wyrazicie taką wolę . 

Fundusz sołecki , ustawa generalnie o tym funduszu daje możliwość wyodrębnienia                    

w budżecie gminy od 2010 już roku , myśmy akurat wkroczyliśmy w ten temat czyli 
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uruchomiliśmy  jakby środki dla dyspozycji sołectw 2011 roku. Mówię o wyodrębnieniu tych 

środków na realizację przedsięwzięć stanowiące zadania własne gminy służące poprawie 

warunków życia mieszkańców i takie zadania które są zgodne ze strategią rozwoju gminy. 

Kwoty dla poszczególnych sołectw na dany rok wynikają tutaj sztywno z wzoru. Najpierw 

oblicza się tzw. kwotę bazową , która powstaje poprzez podzielenie dochodów bieżących 

gminy , w tym wypadku jeżeli będziemy obliczać fundusz na 2014 rok, będą to dochody 

bieżące za 2012 rok , przez liczbę mieszkańców gminy wg stanu na 21 grudnia 2012 roku             

i tutaj korzystamy tylko i wyłącznie z informacji prezesa GUS o tym stanie . Powstaje kwota 

bazowa która następnie jest wykorzystywana do obliczenia kwot funduszu na dane sołectwo, 

a tam jeszcze dodatkowo bierze się pod uwagę liczbę mieszkańców w sołectwie wg , jeżeli 

będziemy liczyć na 2014 rok, to … czerwca 2013 roku i tutaj korzystamy ze zbiorów gminy. 

Zawiadomienia o wysokości funduszu sołeckiego na przyszły rok …do Państwa sołtysów 

trafić do 31 lipca tego roku, a następnie do 30 września sołectwa uchwalają fundusz sołecki , 

oczywiście na zebraniu wiejskim ..pewnych procedur które praktycznie już znamy. Projekt 

uchwały jest krótki, w zasadzie, w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy na rok 2014 środków stanowiących fundusz sołecki.  

Na podstawie stosownych przepisów Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje: 

Rada Gminy Lubasz wyraża zgodę na wyodrębnienie środków finansowych stanowiących 

fundusz sołecki w budżecie gminy dotyczącym roku 2014 .  

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Przewodniczący RG - Dziękujemy bardzo. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w 

sprawie tej uchwały. Nie widzę, przystępuję do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 

przyjęciem uchwały w treści przedstawionej  przez Panią Skarbnik  proszę o podniesienie ręki 

do góry 

Głosowanie  

jednogłośnie  

Dziękuję bardzo, proszę Panią Skarbnik o przedstawienie  następnej  propozycji uchwały 

zaciągnięcia pożyczki, modernizacja Centrum Rekreacyjnego nad jeziorem w Lubaszu. 

Skarbnik -Zadanie Modernizacja Centrum rekreacyjnego nad jeziorem w Lubaszu drugi etap. 

To zadanie, które macie Państwo umieszczone w budżecie 2013 roku jego realizacja odbywa 

się w zasadzie na podstawie umowy o przyznaniu pomocy zawartej samorządom 
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województwa Wielkopolskiego w ramach programu rozwoju obszarów wiejskich , taką 

umowę podpisaliśmy już w kwietniu 2012 roku . Proponujemy zaciągniecie pożyczki na ta 

część unijną. Czyli a taka możliwość powstaje poprzez zaciągnięcie pożyczek tylko                           

i wyłącznie właśnie w ramach tego PROW-u z banku Gospodarstwa Krajowego , gdzie 

pożyczki są bardzo preferencyjne, a kwota wynikająca z umowy o dofinansowaniu  projektów 

to 138 178 zł i jest to 80 % kosztów kwalifikowanych operacji. Projekt uchwały w tej sprawie 

brzmi następująco: 

Na podstawie stosownych przepisów Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje: 

Zaciąga się w 2013 roku pożyczkę z Banku Gospodarstwa Krajowego w wysokości 138.178 

zł na realizacje operacji Modernizacja Centrum Rekreacyjnego nad jeziorem w Lubaszu drugi 

etap. 

Prawnym zabezpieczeniem wierzytelności pożyczkodawcy z tytułu udzielonej pożyczki  

stanowić będzie weksel własny in blanco.  

Środki na pokrycie spłaty pożyczki zaciągniętej na mocy niniejszej uchwały pochodzić będą  

z pomocy finansowej udzielonej  w ramach działania 4 13 Wdrażanie Lokalnej Strategii 

Rozwoju w zakresie operacji odpowiadającym warunkom przyznania pomocy w ramach 

działania Odnowa i Rozwój Wsi objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 

2007-2013  

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Przewodniczący RG -  Dziękuję bardzo. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos? 

Nie widzę. Przystępuję do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały   

w treści przedstawionej przez panią skarbnik proszę o podniesienie ręki do góry. 

Głosowanie  

jednogłośnie  

Dziękuję bardzo, stwierdzam że uchwała została przyjęta jednogłośnie . 

Proszę Panią Skarbnik o przedstawienie kolejnego projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przykanalikami we wsi Goraj na bazie 

istniejącego uzbrojenia w Lubaszu. 

Skarbnik Gminy - Podobnie jak w pierwszym przypadku uchwały o pożyczce , zadanie na 

które proponujemy zaciągnąć pożyczkę jest również planowane i realizowane w budżecie          

w 2013 roku .Również zadanie przy dofinansowaniu środków unijnych , z tym że w ramach 
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działania gospodarka wodno-ściekowa objętego wielkopolskim regionalnym programem 

operacyjnym . tutaj umowę na to zadanie już w zasadzie trzecie realizowane w ramach 

dużego przedsięwzięcia które nazywa się Ochrona Wód Zlewni Rzeki NOTEĆ, podpisaliśmy 

z wojewódzkim funduszem ochrony środowiska i gospodarki wodnej , który preferencyjnie że 

tak powiem pomaga również gminom w udzieleniu pożyczek na udział własny dotyczący 

realizacji zadania . Możliwość jakby zaciągnięcia tej pożyczki po rozliczeniu wartości netto 

zadania czyli umowy z wykonawcą zadania to 947 000 zł . Odczytam projekt uchwały: 

Na podstawie stosownych przepisów Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje: 

Zaciąga się w 2013 roku pożyczkę z  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                

i Gospodarki Wodnej w wysokości  947 000 zł na realizacje projektu tj. Ochrona Wód Zlewni 

Rzeki NOTEĆ aglomeracja Lubasz - zadanie C Budowa kanalizacji sanitarnej wraz                     

z przykanalikami we wsi Goraj na bazie istniejącego uzbrojenia w Lubaszu.  

Prawnym zabezpieczeniem wierzytelności pożyczkodawcy z tytułu udzielonej pożyczki  

stanowić będzie weksel własny in blanco.  

Środki na pokrycie spłaty pożyczki zaciągniętej na mocy niniejszej uchwały pochodzić będą  

z dochodów własnych gminy w poszczególnych latach spłaty.   

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Przewodniczący RG - Dziękuję bardzo Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos               

w sprawie projektu? 

Ł. Wlekły - ja mam takie pytanie. Czy raty będą spłacane we wszystkich latach w takiej samej 

kwocie? 

Skarbnik - Nie, najczęściej nie w tej samej kwocie , to jest nasza że tak powiem, nasz montaż, 

który najczęściej jest przyjmowany przez pożyczkodawcę, także po prostu rozkładamy sobie 

jak to jest najbardziej dogodne w budżecie- Zazwyczaj mamy to, no wiadomo to muszą te 

dalsze raty być mniej więcej wyrównane, no bo jest taki okres tak jak mówiłam dla komisji 

wyznaczony do spłaty, to nie tak, że jakaś tam nieskończoność, najczęściej te pierwsze raty są 

ustalane już  

Przewodniczący RG - Dziękujemy bardzo, kto z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos                

w sprawie tej uchwały 

Skarbnik - a jeszcze,  jeszcze muszę dodać sprostować muszę samą siebie, ponieważ na 

komisjach powiedziałam Państwu, że oprocentowanie jest preferencyjne i to podtrzymuję, to 
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jest 0,5 % tej stopy z konta weksli , które na dzień aktualny wynosi 4% czyli dla nas by było 2 

%, ale niestety teraz już od jakiegoś czasu wojewódzki fundusz zastrzega, że nie mniej niż 3, 

czyli zamiast 2 płacimy 3 % w stosunku rocznym, ale myślę że to i tak  jest bardziej  

preferencyjny  

Przewodniczący RG  - zapewne. Czy ktoś chciałby zabrać głos. Nie widzę.Przystępujemy do 

głosowania. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w treści przekazanej przez Panią skarbnik 

proszę o podniesienie ręki do góry. 

Głosowanie 

jednogłośnie  

Dziękuję bardzo . 

Proszę Panią Skarbnik o przekazanie kolejnego, prosimy o projekt uchwały dot zmian w 

budżecie, proszę bardzo. 

Skarbnik - Proszę Państwa, pierwsze zmiany w tegorocznym budżecie polegają, są dość 

proste, polegają na wprowadzeniu tej samej kwoty do dochodów i wydatków, konkretnie 

72 040 zł . 

Zaraz powiem o co chodzi . Pierwsze wprowadzamy po stronie dochodów dotację na 

realizację  programu wieloletniego pomoc państwa w zakresie dożywiania 33 300 zł na 

podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego, zresztą również na podstawie 

porozumienia spisanego tutaj między wójtem gminy a wojewodą , gdzie oszacowaliśmy 

łączny koszt tej pomocy w zakresie dożywiania na kwotę 96 000 zł i ustalony nasz udział , 

czyli gminy na poziomie 20,83% , czyli jest to 20 000 które już mamy zabezpieczone            

w budżecie gminy , czyli z tego wynika że wojewoda 76 000 , a z tego jeszcze dalej wynika 

że jeszcze będą kolejne zmiany w tym temacie, ponieważ jest to jakby pierwsza transza . 

Dalej darowizna firmy Danone Sp. z o.o. warszawa, tutaj dla szkoły podstawowej w Lubaszu 

w wysokości 1250 zł, no jakby darowizna zdobyta w ramach konkursu talerzyki na sprzęciki . 

Kwota skierowana w darowiźnie jest konkretnie na zakup wyposażenia kuchni lub stołówki, 

w drobny sprzęt, zastawę stołową , sztućce itd.  

Kolejna zmiana po stronie dochodów i wydatków to są przyjęte darowizny osób fizycznych 

na zmianę miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy , łącznie wpłynęło 

w tym roku 33 490 zł. Z tego na zmiany na terenie wsi Dębe , działki na terenie Dębego 5200 

zł i na terenie Lubasza spółki Rol-Pol 28 290 zł, oczywiście darowizny celowe czyli                  
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z przeznaczeniem na koszty zmiany właśnie tych miejscowych planów, które przeprowadza 

gmina. 

To co wspomniała Pani Sekretarz, zmiany w zakresie opłat za pozwolenia sprzedaż napojów 

alkoholowych , tutaj w zmianach budżetu też maja swoje miejsce , czyli 4 000 zwiększone do 

łącznej kwoty 104 000 i całość przeznaczona na koszty związane z profilaktyką 

przeciwalkoholową . Ponadto sołectwo Lubasz zgłosiło swoja zmianę w zakresie 

przedsięwzięcia …Modernizacja infrastruktury drogowej, parkingowej  na terenie sołectwa 

Lubasz, przesuwają kwotę 2,5 tys. Umniejszając pierwotne jakby przeznaczenie tej kwoty na 

koncepcję zagospodarowania kompleksu bagienno leśnego na terenie sołectwa Lubasz na 

rzecz utwardzenia placu przed świetlicą w Lubaszu, czyli dokładają jakby tę kwotę do 

zadania które już uchwalili też pierwotnie w wysokości ponad 19 tys. Czyli w tej chwili jest 

łącznie na ten cel 21 754 zł . Jeszcze tylko krótko treść uchwały: 

 

Na podstawie stosownych przepisów Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje: 

W uchwale naszej ustalającej budżet, czyli 31 stycznia 2013 roku wprowadza się zmiany, 

które zwiększają dochody budżetu gminy o 72.040, 

Pkt. 2 zwiększają wydatki budżetu gminy o  tą sama kwotę  72.040 zł 

Łączna kwota dochodów po zmianach wynosi  26.352.142 zł 

Z tego tego dochody bieżące 20.437.301 zł 

                   I dochody majątkowe w kwocie 5.914.841 zł 

Łączna kwota wydatków po zmianach wynosi  26.220.719zł 

Z tego tego wydatki bieżące stanowią 20.062.265 zł 

                   I wydatki majątkowe na poziomie w 6.158.454 zł 

Zmieniają się załączniki wydatków majątkowych , bo o te 2.500 sołectwo zwiększyło wydatki  

Zmienia się załącznik który mówi o wydatkach, o dochodach i wydatkach związanych            

z realizacją własnych zadań bieżących. Tu chodzi o ta dotacje od wojewody na dożywianie no 

i zmienia załącznik o alkoholach o profilaktyce przeciwalkoholowej i funduszu sołeckim, 

który Państwo macie dołączony do uchwały    

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Przewodniczący RG - Dziękuję bardzo. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos               

w sprawie tego projektu uchwały .Nie widzę .Przystępujemy do głosowania. 
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Kto z Państwa radnych  jest za przyjęciem projektu uchwały w treści  przedstawionej przez 

Panią Skarbnik proszę o podniesienie ręki do góry 

Głosowanie 

- jednogłośnie 

Przewodniczący RG - Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie  

Przystępujemy do następnego punktu porządku obrad. 

Ad 4 Interpelacja i zapytania radnych Kto z Państwa radnych chciałby w tym punkcie zabrać 

głos? 

Proszę, P radny  

Łukasz Wlekły - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Radni, drodzy goście.  

1) Na zebraniach wiejskich w Jędrzejewie niejednokrotnie padał wniosek o wykonanie ścieżki 

od Szkoły Podstawowej w Jędrzejewie do osiedla. Pan Wójt osobiście widział jak wygląda 

ten teren , zatem wnioskuję o wykonanie projektu na tą ścieżkę . 

2)Proszę o przygotowanie na piśmie radnym wykładni prawnej dotyczącej wniosku 

formalnego, który padł 20 lutego 2013 roku na wspólnym posiedzeniu komisji o usunięcie z 

porządku obrad sesji uchwały która otrzymała negatywną opinię komisji . Chodzi o uchwałę 

zamiaru przekształcenia w trybie likwidacji szkoły podstawowej w Miłkowie, w Jędrzejewie  

i w Kruczu w punkty filialne Szkoły Podstawowej im Batalionu Spadochronowego 1 Armii 

Wojska Polskiego w Lubaszu , ponieważ wniosek przeszedł bezwzględną większością 

głosów,  wykładnia powinna między innymi zawierać odpowiedzi na pytania : 

− Czy przepisy prawa zabraniają wnosić zmiany w porządkach obrad sesji wnioskowane 

na wspólnym posiedzeniu komisji 

− Czy przewodniczący może nie uwzględnić tego wniosku 

Jeżeli musi uwzględnić wniosek to czy rada gminy może z tego powodu wyciągnąć 

konsekwencje  a jeżeli tak to jakie? 

Dziękuję bardzo 

 

Przewodniczący RG - dziękujemy bardzo. Proszę kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos 

w tym punkcie. Proszę P. radny… 

M.Wicher- Trzy wnioski, jeden będę musiał ponowić, zgłaszałem już ileś lat wstecz o remont 

chodnika na ul.Winiary, chodzi o przełożenie chodnika ten remont odpuściłem bo miała tam 
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iść instalacja gazowa i nie było sensu dwa razy chodnik robić, a później to rozbierać, więc ten 

wniosek ponawiam. 

Drugi wniosek dotyczy oświetlenia ulica Promienna i koniec ulicy Szkolnej, po prostu tam 

wieczorem jest ciemno, droga nie jest idealna, nie ma chodnika. Mieszkańcy po prostu 

chcieliby mieć jakieś oświetlenie żeby jakoś wieczorem szło tam iść. Chciałbym jeszcze 

powiedzieć że mieszkańcy tej ulicy, tych dwóch ulic, w czynie społecznym oni nawet się 

składali i z tego co pamiętam to był  ich jakiś udział w budowie kanalizacji   

Następna sprawa, założenie dodatkowej lampy, żeby była możliwość, albo przesunięcie 

istniejącej , ponieważ została naprawiona kładka na ulicy Krótkiej , jest tam barierka żeby 

nikt nie spadł, jednak dla bezpieczeństwa przydałoby się tam dodatkowe oświetlenie, tam 

jednak dużo ludzi i dzieci też tamtędy przechodzi nieraz w godzinach wieczornych i dla 

bezpieczeństwa, by się przydała. Dziękuję  

Przewodniczący RG  - Dziękuję bardzo. Proszę Pan radny 

J. Torzyński -  Ja mam trzy wnioski . 

Złożenie dokumentacji i budowa kanalizacji we wsi Stajkowo  

Drugi wniosek: zakup i montaż placu zabaw przy sali wiejskiej w Stajkowie. Było mówione 

na poprzednich sesjach, że w Lubaszu ma powstać plac zabaw w granicach 20 tys. i to będzie 

rozbite na mniejsze i prosiłbym  

Trzeci wniosek naprawa drogi gminnej Stajkowo-Miłkowo i naprawa drogi gminnej               

w Nowinie w kierunku pana Dłużaka . Dziękuję 

Przewodniczący RG - Dziękuję bardzo Kto z Państwa radnych chciałby w tym punkcie 

jeszcze zabrać głos. Proszę pan radny  

Józef Cichorek - aby ustawić znak tutaj na tym parkingu, zakaz skrętu w lewo, wyjeżdżając   

z tego parkingu nie widać tam tego znaku ze nie wolno wyjeżdżać i akurat byłem świadkiem 

jak policja wjeżdżała , nie wiem czy ukarali czy pouczali ale jest naprawdę z tego parkingu 

wyjeżdżając tam nie widzi czy może skręcić w lewo czy nie . Pomimo że wykrzywiony , tutaj 

powinien być zakaz skrętu w lewo  

I drugie, ja mam pytanie, nie wiem czy tutaj na komisji zgłaszałem , nie wiem czy dostanę 

odpowiedź czy ponowić , mi chodzi o te pieniądze które Pani Sekretarz mówiła, ze za 

mandaty karne był zrobiony przepust w Jędrzejewie , uważam, że my , na ten przepust 

przeznaczyli pieniądze z ciągnika który nie był kupiony do spółki , jednak tak się stało, nie 



25 

wiem czy ja tego nie rozumiem, czy Pani Sekretarz inaczej składała, chciałbym to mieć 

wyjaśnione. Dziękuję  

Przewodniczący RG - Dziękuję bardzo Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos?Nie 

widzę. Zatem przystępuję do porządku, do piątego punktu porządku obrad. 

Ad.5. W odpowiedzi interpelacje na zgłoszone na poprzedniej sesji. 

1) Pan Andrzej Macyszyn, Sokołowo , dotyczy wniosku zgłoszonego w sprawie 

rozważenia możliwości wykonania w 2013 roku szamba z przyłączami do świetlicy 

wiejskiej w Klempiczu i mieszkań socjalnych. 

Odpowiadając na Pana wniosek uprzejmie informuję, ze wstępnie oszacowano całkowity 

koszt wykonania szamba i przyłączy do niego , do mieszkań socjalnych i świetlicy. Jest to 

kwota ok. 30 tys zł . Wniosek o zabezpieczenie tej kwoty został skierowany A jego 

rozpatrzenie będzie możliwe jeżeli w budżecie na rok 2013 pojawia się dodatkowe dochody. 

Podpisano Sekretarz Urzędu Gminy. 

2) Pan Marcin Filoda. W odpowiedzi na Pana wniosek z dnia 31 stycznia 2013 roku 

zgłoszony podczas obrad sesji Rady Gminy Lubasz w sprawie przedstawienia budżetu 

gminy na 2013 rok na stronie internetowej urzędu jako dodatkowy folder lub link 

informujemy, ze w dniu 7 lutym , 7 lutego 2013 roku w głównym menu strony 

internetowej www.lubasz.pl, z niebieskim tłem założona została dodatkowa pozycja o 

nazwie „Budżet gminy 2013 roku” . 

3) Pan Andrzej Macyszyn, dotyczy wniosku zgłoszonego w trakcie sesji rady gminy w 

Lubaszu odbytej w dniu 31 stycznia 2013 roku w sprawie doziarniania kolejnego 

odcinka drogi Sokołowo-Tarnówko 

Odpowiadając na powyższy wniosek z dnia 31 stycznia 2013 roku uprzejmie informuję, ze 

pozostały odcinek drogi Sokołowo-Tarnówko zostanie doziarniony żużlem jak tylko pozwolą 

warunki atmosferyczne. 

4) Pan Tomasz Biernat, dotyczy zgłoszonego w trakcie sesji rady gminy Lubasz odbytej 

w dniu 31 stycznia 2013 roku. Czy obecny pracownik kuratorium oświaty na 

stanowisku wizytatora może przeprowadzać wizytację w jednostce oświatowej, w 

której wcześniej pełnił funkcję dyrektora  

Odpowiadając na powyższe uprzejmie informuję , ze prawnie nie jest zabronione, aby 

pracownik kuratorium oświaty pełniący wcześniej funkcje dyrektora danej placówki 

oświatowej, nie mógł przeprowadzić w niej wizytacji , jednak zasady współżycia społecznego 
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wymagają aby dla prawidłowego prowadzenia kontroli wcześniejsi kierownicy jednostki nie 

prowadzili w nich lustracji , w związku z powyższym , z uwagi na znany wszystkim stosunek 

PANI do osoby wójta gminy, w Lubaszu zwrócimy się do pani kurator o nie kierowanie ich 

na tereny placówek oświatowych na terenie gminy Lubasz , podpisano Wójt Gminy. 

5) Pan Łukasz Wlekły. Dotyczy wniosku złożonego w trakcie sesji rady Gminy Lubasz 

odbytej w dniu 31 stycznia 2013 roku , w sprawie narażenia na koszty mieszkańców 

ulicy Działkowej w Lubaszu , w związku z wykonaniem przez nich szczelnego 

szamba na dwa miesiące przez wybudowaniem kanalizacji sanitarnej . 

Odpowiadając na powyższe uprzejmie informuje ze z uwagi na brak zabezpieczenia środków 

finansowych w budżecie gminy mieszkańców nie można było informować o konkretnym 

terminie wykonania tego zadania. Jednocześnie takie samo pytanie zadano w trakcie zebrania 

wiejskiego w Lubaszu w lutym 2012 roku .Wójt Gminy Lubasz udzielił informacji , że 

prowadzi intensywne działania na pozyskanie środków własnych na to zadanie i że postara się 

aby kanalizacja była wykonana do końca 2012 roku. Natomiast zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa, budynek mieszkalny może być oddany do użytkowania tylko wtedy , gdy 

właściciel nieruchomości ma prawnie uregulowaną gospodarkę z nieczystościami płynnymi. 

Powyższe oznacza, ze może prawnie zamieszkać w nowo wybudowanym budynku tylko w 

przypadku podłączenia się do zbiorczej kanalizacji sanitarnej bądź po wykonaniu szczelnego 

szamba. W związku z powyższym jest to decyzja właściciela , czy oczekiwał będzie na 

wykonanie sieci kanalizacyjnej , czy też wykona szczelne szambo , bo spieszno zamieszkać 

mu w nowym budynku. Jest to i było to już wcześniej ryzyko właściciela nieruchomości.  

6) Pan Józef Cichorek. Dotyczy wniosku zgłoszonego w sprawie podniesienia gniazda 

bocianiego na słupie energetycznym w Prusinowie.  

W odpowiedzi na Pana wniosek informuję, że realizację zadania uwzględniono                        

z kierownikiem posterunku energetycznego w Czarnkowie, z Panem Markiem Adamskim .   

Z uzyskanych od niego informacji wynika, że do końca miesiąca lutego na terenie gminy 

Lubasz, wykonane i zamontowane zostaną 3 stelaże do gniazd bocianich w miejscowościach 

Prusinowo, Sokołowo i Antoniewo. 

7) Pani Ewa Stachowiak. Dotyczy wniosku złożonego w trakcie sesji rady Gminy                     

w Lubaszu dnia 15 lutego 2013 roku, w sprawie wyremontowania dróg na osiedlu 

Górczyn, wraz ze zjazdami z ulicy Szamotulskiej i Nowej.  
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Odpowiadając na powyższy wniosek z dnia 15 lutego 2013 roku, uprzejmie informuję, że 

drogi na osiedlu Górczyn, wraz ze zjazdami zostaną naprawione jak tylko pozwolą warunki 

atmosferyczne. Droga na ulicy Polnej do skrzyżowania z ulicą Rolną została naprawiona wraz 

ze zjazdem na ulicę Nową w dniu 11 lutego 2013 roku.  

8) Mam tutaj dosyć obszerna odpowiedź dotyczącą interpelacji radnego pana Tomasza 

Biernata. Dotyczy zapytania z XXI sesji Rady Gminy Lubasz. Otrzymał pan Radny, 

tak? 

Niemniej przynajmniej tę część niezałacznikową odczytam. Jest obszerna. Proszę                   

o cierpliwość. 

Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu administruje halą widowiskowo-sportową w godzinach 

popołudniowych i w weekendy od połowy stycznia 2012 roku, do podstawowych zadań 

dotyczących funkcjonowania obiektu należą… 

A może ja przeczytam treść interpelacji, bo tutaj zacząłem odpowiedź, a Państwo którzy 

bezpośrednio są zainteresowani nie wiedzą w jakiej materii ta interpelacja jest odczytywana. 

Interpelacja brzmi:Proszę zwrócić uwagę, żeby mieszkańcy naszej gminy mieli 

pierwszeństwo w rezerwacji korzystania w hali widowiskowo-sportowej w Lubaszu, 

otrzymałem kilka zgłoszeń faktu, że mieszkańcy sąsiednich gmin wynajmują halę i mają 

rezerwacje na kolejne terminy, na przykład co tydzień o tej samej godzinie , a nasi 

mieszkańcy informowani są , że brak jest wolnych terminów. Jest to interpelacja złożona w 

dniu 15 lutym. 

I odpowiedź na tę interpelację 

Tak jak wspomniałem Gminny ośrodek kultury w Lubaszu administruje halą widowiskowo-

sportową w godzinach popołudniowych i w weekendy od połowy stycznia 2012 roku, do 

podstawowych zadań dotyczących funkcjonowania obiektu należą: 

- ustalenie harmonogramu korzystania z hali przez instytucje, grupy zorganizowane, grupy 

sportowe, szkoły i osoby prywatne  

- organizowanie imprez rekreacyjno-sportowych dla mieszkańców gminy Lubaszu  

- organizowanie imprez…… 

-prowadzenie ewidencji przyjmowania opłat z tytułu korzystania z hali , ścianki 

wspinaczkowej, zajęć zorganizowanych i opłacanych dla mieszkańców, klubu bilardowego     

i siłowni. 
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-administrowanie strony internetowej z bieżącymi informacjami dotyczącymi harmonogramu, 

cennika, organizowanych wydarzeń, aktualności 

Złożenie oferty dla grup, klubów sportowych , instytucji w ramach obozu. Współpraca z 

samorządem Gminy Lubasz, placówkami oświatowymi i stowarzyszeniami, firmami                

i instytucjami z terenów gminy, regionu. W pierwszej połowie stycznia 2012 roku 

harmonogram hali widowiskowo sportowej opierał się na ustaleniach poprzedniego 

kierownika hali . Decyzją nowego administratora , Gminnego Ośrodka Kultury Lubasz, po 

konsultacjach z Wójtem Gminy powstała nowa rozbudowana oferta cenowa. Zresztą ta oferta 

jest na stronie internetowej.Uwzgledniajaca wiek, status wynajmujących, specyfikę 

dyscypliny i premiująca osoby regularnie korzystające z aerobiku , ścianki i siłowni.                     

W harmonogramie również pojawiła się również rozbudowana oferta zajęć ogólno 

rozwojowych dla dzieci i młodzieży : piłka nożna, tenis stołowy prowadzony nie przez osobę 

z zewnątrz , a przez instruktora GOK. Oszczędność w skali roku to ok. 3000 zł, ścianka dla 

dzieci i młodzieży . W miesiącu marcu udało się również pozyskać znaczne środki na zmianę 

przeznaczenia pomieszczenia służącego za salę wychowania fizycznego przed oddaniem do 

użytku hali. Zlokalizowano tam klub bilardowy , odrestaurowano pomieszczenie , 

odmalowania dokonali pracownicy GOK. Środki pozyskane od sponsora, firmy STEICO to 

7 335 zł , od tego momentu klub służy młodzieży gimnazjalnej w trakcie szkoły , wszystkim 

mieszkańcom gminy w godzinach popołudniowych i w weekendy w przystępnej cenie . Z 

klubu bilardowego bardzo chętnie korzystały również grupy będące na obozach sportowych w 

Lubaszu. 

Od stycznia 2012 roku …Lubasz odwiedziły trzy grupy siatkarskie , w sumie ponad sto osób. 

Siedemdziesięcioosobowa grupa harcerzy, trzydziestoosobowa grupa triatlonistów , z tytułu 

korzystania z hali i pomieszczeń, grupy te pozostawiły w kasie gminy kwotę ok. 3 600 zł. 

Oddzielną część stanowią szkoły, grupy internatowe z Wronek , Goraja, które korzystały ze 

ścianki wspinaczkowej. Dla jasności, sezon obłożenia hali widowiskowo-sportowej w 

Lubaszu trwa od października do marca. Właśnie w tym okresie zainteresowanie korzystania 

z obiektu jest największe.  W pozostałych miesiącach z przerwą na okres wakacyjny na stałe 

odbywają się zajęcia opłacane przez samorząd i organizowane przez Gminny Ośrodek 

Kultury w Lubaszu. Z początkiem roku szkolnego w wyniku przesunięć jeden z pracowników 

bedących do dyspozycji w godzinach popołudniowych został przesunięty czasowo tylko na 

godziny poranne . Użytkowanie obiektem przez gimnazjum w wyniku takich przetasowań 
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obiekt w godzinach popołudniowych od września 2012 roku obsługują dwaj instruktorzy z 

ramienia GOK Lubasz oraz osoba zatrudniona na zasadzie umowy o dzieło przez gminę 

Lubasz w wymiarze pół etatu . Pracownicy GOK Lubasz w ramach swoich obowiązków 

zawodowych oprócz udostępniania hali pomieszczeń, pobierania opłat, prowadzą również 

zajęcia w roli animatorów w następującym zakresie. Poniedziałek 15-16 ścianka dla dzieci, 

może to pominę, bo to jest na stronie internetowej dosyć jasno…jeżeli mogę Pana…prosić. 

Nie widzę przyzwolenia, czytam dalej. Poniedziałek 15-16 ścianka dla dzieci , godzina 16-17 

zajęcia ogólno.. 

T. Biernat - Krótka piłeczka powiem tutaj, że to jest jakaś dogłębna analiza, ja się z tym 

zapoznam, jeśli będę miał dodatkowe pytania to się dodatkowo 

Pytanie było proste. Czy mieszkaniec z terenu gminy ma prawo i w jakiej kolejności i tak 

dalej. Gdzieś tam na końcu jest przyjęta zasada, że kto pierwszy ten lepszy służy przede 

wszystkim temu aby zagwarantować zgodnie z tytułu najmu w systemie regularnym jak 

najszybciej, jak najczęściej, jak najszybciej. 

Proszę Państwa, ja się zapoznam bo ja żądałem odpowiedzi krótkiej czy mieszkańcy mają czy 

nie mają . A tu mamy taką analizę która generalnie pewnie części nudzi …analizy głębokiej, 

więc będziemy nad tym debatować . Pytanie było krótkie, proste : czy mieszkaniec ma prawo, 

jeśli zgłosi się np. że chce za dwa tygodnie za tydzień i co zrobi z faktem kiedy np. w tym 

czasie ktoś ma regularnie jakieś tam na przykład swoje zajęcia. Czy można to np. wkleić co 

drugi tydzień, czy można w ten sposób postępować o to chodziło 

 

Przewodniczący RG - Tak została sformułowana interpelacja, taką uzyskałem odpowiedź . 

Jeżeli radny wnioskuje, żebym zakończył na tym odczytywanie tej odpowiedzi to owszem 

mogę się do tego dostosować , jeżeli inni radni na to pozwolą , natomiast o głos prosił pan 

Szymon Szwed - a więc proszę żeby ewentualnie sobie tutaj wyjaśnić sprawę . Proszę bardzo. 

Szymon Szwed - Generalnie tak, kwestia dotyczy funkcjonowania hali, dlatego jest tak 

obszerny materiał , żeby tutaj uświadomić Państwu charakterystykę funkcjonowania tej hali . 

jako jeden z załączników jest strona A4 która zawiera daty wydarzeń kulturalno 

rozrywkowych na przełomie 2012 roku i w roku 2013 , na które to wydarzenia mieszkańcy 

gminy mieli wstęp bezpłatny , udział był darmowy, a Gminny Ośrodek Kultury we 

współpracy z Samorządem Gminy Lubasz bardzo często tutaj ponosił koszty w kwestii 

zakupu nagród rzeczowych itd. Natomiast jeśli chodzi o to czy mieszkańcy naszej gminy 
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maja pierwszeństwo rezerwacji, otóż nie ma takiego pierwszeństwa rezerwacji i ta odpowiedź 

czy najszybciej czy najczęściej tak, chodzi o to ze koszty utrzymania hali są określone w skali 

miesiąca, roku, tygodnia .Natomiast no nie może być sytuacji w której czekamy z 

harmonogramem, aż zgłoszą się wszyscy mieszkańcy z Lubasza, tak? Baza, tutaj gdzie Pan 

Przewodniczący rozpoczął czytać zajęcia darmowe dla dzieci i młodzieży z terenów gminy 

Lubasz jest tam również informacja dotycząca zajęć dla ochotniczej Straży pożarnej z terenu 

gminy Lubasz, dla rady rodziców przy Gimnazjum…….które to grupy korzystają pokrywając 

50% kosztów wynajmu hali i jest tam również informacja dotycząca tego ze obozy sportowe 

które się odbywały , odbywały się np. w ferie gdzie często wymagało to dużych działań, 

przesuniąć pewnych grup . Spotykało się to z dużym jak gdyby zrozumieniem ….jest również 

informacja o tym , że ….ucieszył się że to pytanie Pan Biernat zadał, bo w skali roku, 

Szanowni Państwo, w roku 2011 czyli zanim Gminny Ośrodek Kultury administrował halą , 

wpływy z tytułu wynajmu hali.,.. 31 000 zł , w roku ubiegłym 2012 plan budżetowy wynosił 

25 000 zł , ostatecznie udało się uzyskać 33 600 zł, z tytułu wynajmu i zmierzam do tego że 

warto by się zastanowić się , tutaj konstruując wynajem hali w przyszłym roku , udział 

Edukacji Lubasz, która w przeciągu tych dwóch lat zostawiła w kasie ..15 000 zł, głównie za 

zajęcia popołudniowe , biorąc pod uwagę fakt, że …dzieci będzie mniej zdaje się z każdym 

rokiem i w Gimnazjum i Szkole Podstawowej , warto tak ułożyć zajęcia , ąeby ten termin dla 

nich się znalazł bo tak jak mówię jest to ¼ w zasadzie wpływów w przeciągu dwóch lat z 

korzystania z hali i to jest tutaj decyzja jak najbardziej dla Dyrekcji Gimnazjum i do Państwa 

żeby takie stanowisko wypracować, a podejrzewam, że Edukacja Lubasz, z pewnością na 

takie stanowisko przystanie , natomiast tam chyba najważniejsze jest to ostatnie 

zdanie…troszkę przyznam szczerze ja byłem zaskoczony takim pytaniem, bo ilekroć ktoś 

dzwoni do mnie czy kontaktuje się z Tomkiem Błażyńskim czy też z Bartłomiejem Kurkiem , 

to nigdy nie ma sytuacji, że mówimy nie ma takiej opcji, tak? Zawsze staramy się jakoś 

mobilnie w niedalekiej przyszłości znaleźć czas i tutaj też zacytuję, że w 2012 roku ponad 30 

osób korzystało z toru policyjnego, to jest kwestia udostępnienia 2/3 hali tak? I to się 

odbywało równocześnie z harmonogramem . Jeden przykład, tak? Patrząc na kalendarz 

imprez sportowych , nie zabrałem dzisiaj, ale kto z Państwa widział Tygodnik Nowy, 

sportowe wydanie Echa Nadnoteckie i dzisiejszy Tygodnik notecki to zobaczy tam zdjęcia z 

imprez które się tam odbywają , także zarzut, ze jak gdyby tutaj mieszkańcy naszej gminy są 

na drugim punkcie czy gdzieś dalej , wydaje mi się że raczej , służy chyba temu żeby ten 
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wizerunek na który my pracujemy myślę sumiennie troszkę burzyć i może dlatego byłem 

lekko tym poruszony i stąd taka odpowiedź przedstawiająca całą charakterystykę tej hali, 

także gdyby były jakieś pytania to Pana Radnego zapraszam do mnie do Ośrodka Kultury lub 

na halę i służę informacją 

Przewodniczący RG - Rozumiem, że kawę sobie Panowie wypijecie przy okazji.  

-Z tym, że gwoli sprostowania tutaj Nie użyłem ani razu słowa, że traktowany jest 

mieszkaniec drugiej kategorii. Dziękuję 

Przewodniczący RG -  Dziękuję bardzo. Ja myślę że to wyjaśnicie sobie panowie to przy 

okazji wypicia tej kawy. Natomiast jeszcze raz pytam czy jakby Pan Radny Tomasz Biernat 

podtrzymuje swój wniosek o zakończenie odczytywania tej interpelacji. Nie uzyskałem jasnej 

odpowiedzi. 

- Tak, tak  

Przewodniczący RG - Dziękuję bardzo, czy jest przyzwolenie Radnych aby zakończyć 

odczytywanie tej interpelacji. Wszyscy chyba….jak ktoś kiwnie, że nie to - Dziękuję bardzo. 

Zatem wyczerpałem odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Przystępuję 

do realizacji punktu szóstego: wolne głosy, wnioski, wolne wnioski, informacje. Kto z 

Państwa obecnych na Sali chciałby w tym punkcie zabrać głos, proszę bardzo. Pan  

Ad.6 E. Jessa - Dziękuję za to, że udostępniono mi materiały, które są przedmiotem, były 

przedmiotem obrad dzisiejszej sesji . otóż proszę Państwa zapoznałem się z tymi materiałami 

na temat oświaty bardzo dokładnie , no i zawsze kiedy czytałem to to widziałem tą wizję       

w telewizji jak …ludzie, mieszkańcy wsi i protestują przeciwko likwidacji szkół. Oczywiście, 

dlaczego na wsi nie ma być szkół, ale z drugiej strony ktoś mnie zapytał dzisiaj , znowu 

przyjechałeś ? Ile Ci płacą za to? A ja mu odpowiedziałem, że nie płaca mi a teraz wyjaśnię, 

że to ja płacę podatki , wyborca, na to żeby były diety dla Radnych i koniec dyskusji na ten 

temat , a dlaczego się tym zająłem, bo proszę Państwa w roku ’59 byłem nauczycielem i 

funkcjonował w owym czasie model szkoły i model zarządzania istniejącej w tym czasie 

Gromadzkiej Rady Narodowej, taki jak jest tutaj przedstawiony, a najbardziej mnie tu 

zastanowiło jedno , że na ostatniej stronie w uzasadnieniu napisane jest: 

Że model ten preferowany przez oświatowy zespół  poddany został konsultacjom na 

zebraniach wiejskich itd.itd. jeżeli ludzie, którzy nie mają dzieci się tym nie interesują no to 

jest zrozumiałe a prawdopodobnie ze względu na wiek już nie będą. Natomiast to że 

wykazywanie ….zainteresowanych, szczególnie tam gdzie są zlokalizowane szkoły to jest 
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bardzo znamienne. Proszę Państwa, powiem Wam że ja osobiście nie mogę wyjść ze 

zdumienia dlaczego dzisiaj zostało to….Przecież w końcu nikt na tym nie traci , nauczyciele 

którzy są przed emeryturą nie muszą pójść na emeryturę bo jest taki zwyczaj w tym narodzie, 

że chcą odpocząć itd.itd., nabiegali się na tych lekcjach , głosu już nie ma, bo chrypki są itd. 

Natomiast bardzo bardzo znamiennym jest tutaj fakt że analiza dokonana przez no 

administrację Wójta wyraźnie wskazuje na ekonomiczne podstawy tej reorganizacji . jeżeli 

nic absolutnie nie stoi na przeszkodzie za wyjątkiem być może… no to ja się dziwię dlaczego 

akurat ta reorganizacja nie ma przejść , a przyjdzie taki moment , że rzeczywiście szkoła 

jedna czy druga nie wytrzyma i wtedy będzie trzeba ją zlikwidować , ale będzie za późno na 

te zaszłości prawne które dzisiaj mogą mieć miejsce i które dzisiaj mogą być no po prostu 

uchwalone i wypracowane. Natomiast widzicie urząd marszałkowski za to weźmie i nie 

będzie oddolnej inicjatywy no to wtedy będzie z góry takie wskaźniki, takie decyzje i do 

widzenia. Pogrzebaliśmy w pewnym sensie tutaj jakąś taką inicjatywę, która no która stwarza 

jakieś dobro dla dzieci. Dalej powiem proszę Państwa że kiedy istniała tutaj Gromadzka Rada 

Narodowa, była szkoła wiodąca, była to Szkoła w Lubaszu i ona funkcjonowała, ten model 

organizacyjny przez wiele lat aż do momentu kiedy ja uczyłem, i proszę Was przy szkole był 

tej wiodącej , była biblioteka pedagogiczna , wydawane były specjalne zeszyty metodyczne, 

w których każdy nauczyciel musiał mógł mógł przyjść zobaczyć sobie model lekcji, sposób 

prowadzenia itd.i pogłębić wiadomości. Były organizowane konferencje w każdej szkole, tej 

podległej filialnej po kolei i tam były prowadzone zajęcia oprócz tej części rozrywkowej 

…….itd. na tematy właśnie dydaktyki, jakie są problemy, jaka jest polityka , jak uczyc tego 

jak uczyć tego i tam nauczyciele mieli możliwość wypowiadania się , ale i stawiania 

wniosków, które były wiążące dla kierownika, bo wtedy byli kierownicy szkół, do przyjęcia 

takich czy innych … Ja się dziwię, że ten model który dzisiaj ma być powtórzony przepada . I 

ciągle te moje słowa które już wypowiedziałem są aktualne …że np. pan który jest radnym z 

Krucza, ,,,inicjatywę , która spotyka się tutaj z tymi dążeniami wyrażonymi w tym programie 

…i szkoda by było , żeby tą drogą taka no ..zaprzepaścił te pomysły, a jest człowiekiem 

inteligentnym, wykształconym i potrafi myśleć i kalkulować i potrafi wczuć się w rolę np. 

tych dzieci które muszą być dowożone do Gębic taki kawał , czy nie można stworzyć coś 

takiego? To jest na miejscu…Dlaczego nie , w logice takiej zaprzeczanie to jest zaprzeczenie 

przez zaprzeczenie w sposób przez zaprzeczenie zaprzeczenia. Nie, to nie, argumenty 

ekonomiczne nie , no wieć urazy jakieś nie , no to ja proponuję, żeby spotkać się na gruncie 
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prywatnym, może jak będzie trochę cieplej, usiądziemy w kółko, ja postawię tam powiedzmy 

dwa litry, ktoś jeszcze postawi tam litr pogadamy jak chłopy, a jak będzie trzeba to na pięści i 

załatwione i może wreszcie się dogadamy żeby dla tej gminy coś zrobić . Proszę Państwa, 

społeczeństwo miało do Was zaufanie…i dzisiaj jak się słyszy to tych głosów oni nie mogą 

tutaj wyrazić po prostu, dlatego że albo po prostu mu nie pasuje tutaj przyjść na tą sesję, albo 

się boi bo mu sąsiad będzie coś mówił itd. Ja jestem niezależny, jestem emerytem, 45 lat 

przepracowałem i w różnych dziedzinach pracowałem , mam różne uprawnienia, różne 

licencje, ale nie korzystam z tego, zająłem się botaniką, hoduję rośliny i je rozdaję 

okolicznym mieszkańcom za darmo. Dostaję cięgi za to, bo żona mi mówi, że ja wydaję 

pieniądze Ze coś zrobiłem, … …wyhodowałem z kawałka gałązki roślinę, szereg roślin. Te 

rośliny już tam są, w niektórych miejscowościach i gospodarstwach i one bawią, cieszą i uczą 

i są ludzie którzy np. ode mnie uczą się pewnych rzeczy i to mnie bardzo cieszy, bo to są 

młodzi ludzie przede wszystkim, są ciekawi tej wiedzy i nawet propozycja padła taka, żeby 

tutaj przy gminie urządzić taki kurs dla tych wszystkich którzy chcą kwiatki hodować , dbać o 

rośliny które już mają, nauczyć się cięcia, nauczyć się no różnych rzeczy, które są w zakresie 

ogrodnictwa , żeby więcej ludzi mogło się …..i nawet proponują, nie wiem czy jest taki 

fundusz z funduszu europejskiego, który no pozwala na to żeby… ………..To ja już 

zgłosiłem…..że ja za darmo….z konspektem, w którym zawsze można sprawdzić temat, 

zakres tego tematu i zakres wiedzy jaką przekazałem, bardzo proszę. Natomiast, proszę 

Państwa jeżeli ta oświata będzie taka kulawa, tak jak się zapowiada to będzie bardzo źle. 

Panie nauczycielki, które tu siedzą naprzeciw mnie ze smutkiem schylają głowy i ja się nie 

dziwię, bo wtedy kiedy wzajemnie niszczymy siebie i niszczymy własne inicjatywy które 

nam do głowy przychodzą i nieraz można zrobić coś z kamienia , dziesięciu kopnie ten 

kamień, ale jedenasty, który ma wyobraźnię i widzi gdzie go może postawić, czy w …, czy w 

grządkę, czy z niego zrobić jeszcze jakieś inne cuda to od razu jest zazdrość, bo on za dużo 

wie, albo jest za mądry i trzeba go uwalić. To jest tak jak ten kawał, który ciągle funkcjonuje 

w społeczeństwie, jak chodzi Pan Bóg po Ziemi i przychodzi do różnych ludzi i przychodzi 

do gospodarza i mówi: W czym Ci człowieku pomóc? On mówi mam to mam to, samochód 

mam…..u niego tak siedzi i tak myśli i myśli „W czym mam pomóc”. A on mówi, mnie to 

nie, bo ja wszystko mam, ale sąsiad ma konie, żeby mu wszystkie wyzdychały panie. I to jest 

cała Polska jak długa i szeroka. 
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Lubasz taki nigdy nie był, ja tutaj mieszkałem do roku ’61, wyprowadziłem się i 10 lat temu 

wróciłem. Dziwią mnie niektóre rzeczy, bo tamte społeczeństwo było bardziej ….w siebie, 

przyjazne i było to właśnie tym twórczym elementem, że…coś dla wszystkich, nie dla siebie. 

Dziękuję Państwu. 

- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 

Nie widzę. Wobec wyczerpania porządku  

E. Stachowiak - Się tylko zastanawiam, dlaczego …Szanowni Państwo właśnie, będąc 

wczoraj na ostatnim szkoleniu na naradzie w Trzciance , ponieważ mówiliśmy o kulturze i 

bibliotece również prawda, Trzcianka jest tą naszą biblioteką, która pełni funkcje powiatowej, 

bo ona nie jest… .i tutaj jest statystyka całego powiatu i tak żeby jakoś był  ten temat był 

dokończony, bo koniec roku, Pan pięknie mówił w tych  rubrykach, ja mam też tu Panom 

rozdam, by mogli sobie zobaczyć gdzie ten Lubasz jest, prawda, przy czym jest to statystyka 

dla mieszkańców o tym z kim możemy się porównywać, czy z miastem czy z wsią  

I najgorzej nie wypadamy, to jest taka troszeczkę radość, ze mogę to tak właśnie przekazać. 

Dziękuję bardzo 

Przewodniczący RG - Również się cieszę Proszę Pan dyrektor…. 

Dyrektor A. Kopaczewski - Panie Wójcie, Panie Przewodniczący Rady Gminy, państwo 

Radni, Szanowni goście . W dniu 20 sierpnia 2012 wystąpiłem z pismem do rady gminy 

dotyczącym stanu technicznego pomostu znajdującego się przy kąpielisku nad Jeziorem 

Dużym, do końca roku nie podjeto w tej sprawie żadnej decyzji, w dniu 23 stycznia 2013 

wystąpiłem z pismem o sfinansowanie remontu w zakresie pokrycia kosztów wykonawcy 

oraz …materiałów w wysokości 14 tys zł. Nadmieniam, że drewno na wyżej wymieniony 

remont, zostało zakupione przez GOK z przychodów roku 2012, zapadła decyzja 

negatywna…sprawie, w związku z powyższym podjąłem decyzję o zakazie wstępu na pomost 

poprzez umieszczenie stosownego oznakowania. O zamiarze takim informowałem już w 

piśmie z 20 sierpnia roku ubiegłego. Nie mam zamiaru ponosić odpowiedzialności za 

następstwa jakie mogą zdarzyć się na dzień dzisiejszy ze względu na stan pomostu w jakim 

się znajduje . Mam pytanie: co mają na celu dotychczasowe działania, a w zasadzie ich brak. 

Czy jest to działanie destrukcyjne mające na celu zdyskredytowanie działalności GOK 

…Otrzymaliśmy wyróżnienia „Bezpieczne Kąpieliska Wielkopolski”, przyznawane przez 

Pana Marszałka Województwa Wielkopolski oraz Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe 

w Poznaniu. Nadmieniam, że jest to jedyne kąpielisko w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim, 
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ponieważ pozostałe są to tylko miejsca do kąpieli, bo nie spełniają wymogów dotyczących 

kąpieliska. Naszym kierunkiem działań jest utrzymanie tej pozycji w latach następnych, lecz 

postępowanie dotychczasowe nie napawa optymizmem. ..pracy rady Gminy wynika, że mamy 

przygotować w miesiącu czerwcu informacje o stanie przygotowania do sezonu. Może ktoś 

mi podpowie jak to zrobić, bo ja dotychczas nie mam zdolności mistycznych i 

cudotwórczych… Czy to się komuś podoba czy nie, ustawa z dnia 20 marca 1990 roku o 

Samorządzie gminy, rozdział drugi, zakres zadania i działania gminy w artykule 7 punkt 9 i 

10 określa wprost punkt pierwszy zaspokojenie zbiorowych potrzeb wspólnoty należy do 

zadań własnych gminy, w szczególności zadania własne obejmują zadania takie …w wyżej 

wymienionym punkcie kultury, w tym biblioteki gminnej i innych instytucji kultury oraz 

ochrony zabytków i opieki nad zabytkami. W punkcie 10- kultury fizycznej i turystyki w tym 

terenów rekreacyjnych i urządzeń sportowych  

Jak z tego wynika, nikt nie zwolni samorządu gminy z wyżej wymienionych działań, 

dotychczasowe ciecia budżetowe hamują rozwój i wpływają na pogorszenie wizerunku 

Gminy Lubasz. Przekłada to się bowiem na ograniczenia w działalności GOK 

…..ograniczenia na rzecz wydatków kółek zainteresowań oraz organizacji społecznych 

działających w naszej gminie. Z powyższych względów nie jest możliwe zorganizowanie np. 

dni Lubasza oraz innych imprez na dotychczasowym poziomie. Dziękuje. 

Przewodniczący RG  - Dziękuję bardzo. 

Nie widzę dalszych zgłoszeń do dyskusji do głosu, a więc dziękuję bardzo i wobec 

wyczerpania porządku obrad zamykam obrady XXII  …. Dziękuję bardzo. 

Sesję zakończono 16.10 

 

Protokołowała Janina Szwerkolt 

 

Sekretarz obrad Marek Zieliński  

 


